
Møtebok Fauske Kommune  

   
 KOMMUNESTYRET  

 
 
Møtedato: 24.09.2009 Fra kl. 10:00 Til behandling: Sakene 071/09 - 084/09 
Møte nr: 6/2009 Til kl. 13:35 Møtested: SKS-bygget 
 

 
TILSTEDE PÅ MØTET: 
Medlemmer: 

Arbeiderpartiet:  
Siv Anita Johnsen Brekke, Ottar Skjellhaug, Elisabeth Geeta Pettersen, Lisbeth Kvæl, Arve Rolandsen. 
Felleslista: 
Jørn Stene, Bjarne Eidissen, Kjell Eilertsen, Nils-Christian Steinbakk. 
Fremskrittspartiet: 
Kjell Sverre Jakobsen, Leif Lindstrøm, Bjørn Inge Gabrielsen, June Annie Bårdsen, Stein Børje Thuv. 
Høyre: 
Odd Henriksen, Kristin Setså, Helge Torbergsen, Harald Jøstensen. 
Kristelig Folkeparti: 
Senterpartiet: 
Sosialistisk Venstreparti: 
Lise Bikset, Lasse Gausen Dahl. 
Venstre: 
Svein Roger Bådsvik, Arne Bjørn Vaag. 

 
Varamedlemmer: 

Audun Dahl, Hege Harsvik, Dagfinn Josefsen, Vigdis Kristensen, Per Kristen Løkås, Ingelin Noresjø, Jan 
Harald Paulsen, Kennth Svendsen, Åshild Uhre. 

 
Andre: 

Rådmann, kommunalsjef, regnskapssjef, formannskapssekretær, presse, radio. 
 
 
UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske, 24. september 2009 
 
Berit Vestvann Johnsen 
Formannskapssekretær 
 
 
 
Odd Henriksen 
Ordfører representant representant 
 
Protokollen er godkjent av kommunestyret i møte nr     den 
Hovedutskrift sendes: 
Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 
Salten Kommunerevisjon 
Bibliotekene 
Lokal presse 
Politiske partier 
Gruppeledere 
 
Utskrift er foretatt den  25.09.09  



 
MERKNADER: 
 
Møtet var innkalt på lovlig måte. Sakslista var kunngjort i distriktets lokalaviser, og 
dokumentene var utlagt til ettersyn ved kommunens tre biblioteker. 
 
Ordfører Odd Henriksen og varaordfører Kjell Sverre Jakobsen ledet møtet. 
 
Adm.dir. Leif Finsveen ønsket velkommen til SKS og orienterte etter lunsj om SKS’ virksomhet. 
 
Som kulturinnslag fikk kommunestyret høre kulturskolelærer Yuri Penev med Katrine Vestvann 
Johnsen og Elisabeth Strømdahl på klarinett. 
 
Det var ingen merknader til innkallinga. 
 
Merknader til dagsorden: 

• Kjell Eilertsen (FL): 
Formannskapet har hatt oppe sak ang. vennskapsforbindelse med Melenci. Når vil 
kommunestyret få seg forelagt en sak? 

• Ottar Skjellhaug (AP): 
1. Hva kan kommunen gjøre i forbindelse med nedleggelse av Røsvik Bo- og 

behandlingshjem? 
2. Hvis nedleggelse – Hva gjør kommunen med beboerne? 
3. Samhandlingsreformen skal starte i 2012, men kan starte nå (folkehelse). Har 

kommunen noen planer for samhandlingsreformen? 
• Ingelin Noresjø (KRF): 

KRF ønsker å trekke interpellasjonen, ettersom det nå ikke vil bli flertall for forslagene. 
Vi vil komme tilbake til saken senere. 

 
Inhabilitet:  

• Leif Lindstrøm: Sak 78/09 
• Arve Rolandsen: Sak 76/09 og eventuelt sak 75/09 
• Åshild Uhre: Sak 76/09 

 
Ottar Skjellhaug (AP) innvilget permisjon fra og med sak 80/09. 

Svar på spørsmål: 
Kjell Eilertsen: 

Ordfører svarte. Melenci. Vanskelig sak ettersom midler fra UD var knyttet opp mot 
demokratiseringsprosjekt. Har vært i møte med KS. Prosjektet ligger nå utenfor konseptet fra 
UD. Var i møte med UD i mars. Har gitt innspill til UD om hvilke prosjekt som burde være med. 
Venter på avklaring fra UD og KS. 
Ottar Skjellhaug: 

Pkt. 1 og 2. Ordfører svarte. Jobber med å beholde arbeidsplassene og behandlingsplassene i 
Røsvik. Siv Anita Johnsen Brekke og ordfører har tatt saken opp i Regionrådet. Ordførerne i 
Saltdal, Sørfold og Fauske skal møte Nordlandssykehuset 2. oktober.  
Pkt. 3. Ordfører svarte. Samhandlingsreformen. Fauske har lagt en strategi med forebyggende 
arbeid og folkehelseproblematikk. Vi skal nå søke om midler til prosjektet. Fauske ligger langt 
framme i prosessen. 
 



Sakliste 

Sak nr.: Sakstittel: 

071/09 GODKJENNING AV MØTEBOK 

072/09 DELEGERTE SAKER I PERIODEN 

073/09 REFERATSAKER I PERIODEN 

074/09 FORSKRIFTSENDRING LIKVIDITETSRESERVE - KONSEKVENSER 
FOR REGNSKAPET 

075/09 ØKONOMIMELDING 2/2009 

076/09 VESTMYRA SKOLESENTER - UNGDOMSTRINNETS LOKALER 

077/09 FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN FOR MOURKIVATNET 

078/09 REGULERINGSPLAN FOR RV 80 SANDVIKA - SAGELVA. 
PÅKLAGING 

079/09 REVIDERING AV GODTGJØRELSESREGLEMENTET - FAUSKE 
KOMMUNE 

080/09 ÅRSMELDING FAUSKE ELDRERÅD 

081/09 VALG AV STYRE TIL FAUNA KF 2009 

082/09 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - STEINAR ENGEN 

083/09 SUPPLERINGSVALG ETTER UTFLYTTING - INGE KARLSEN 

084/09 VALG AV REPRESENTANT TIL INTERIMSTYRE KLUNGSET LEIR 
 
 
 
 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/8276      
 Arkiv sakID.:   09/2210  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    071/09 KOMMUNESTYRE Dato:  24.09.2009 
 
 
GODKJENNING AV MØTEBOK 
 
 
Vedlegg: Møtebok nr. 5/2009 
 
Sammendrag: 
 
Se vedlagte møtebok. 
 
INNSTILLING : 

 
Vedlagte møtebok nr. 5/2009 godkjennes. 

 
 
KOM-071/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/8274      
 Arkiv sakID.:   09/2208  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    072/09 KOMMUNESTYRE Dato:  24.09.2009 
 
 
 
DELEGERTE SAKER I PERIODEN 
 
 
  
 
Sammendrag: 
 
 
DKOM. 010/09: SØKNAD OM PLANGODKJENNING AV MEDÅS 
GÅRDSBARNEHAGE A/S 
 
VEDTAK : 

 
Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, innvilges 
Medås Gårdsbarnehage godkjenning for de framlagte planene. Barnehagen gis 
plangodkjenning under forutsetning av at følgende punkter følges opp: 
 

• Funksjonshemmedes behov skal ivaretas – herunder også stigningsforhold på 
ramper. 

• Barnehagens inngangsparti må bygges slik at en reduserer mulighetene for å 
dra med seg sand og skitt inn i bygningen. 

• Det må etableres gode solavskjermings-løsninger for rom med sør- og 
vestvendte vinduer, der det er risiko for sterk solinnstråling. 

• ”Glass-huset” skal være4 sikret mot knusing. 
• Hvis barnehagen skal ha dusj må Folkehelseinstituttets veileder for 

forebygging av legionellaoppblomstring følges. 
• Ventilasjonen må tilfredsstille normene i veiledningen til forskriftens § 19. 
• Det bør iverksettes tiltak i byggsålen under bygget for å forebygge mot 

radoninntrenging. Radonkonsentrasjonen må kartlegges innen 6 mnd. etter at 
barnehagebygget er ferdigstilt. 

• ”Rent bygg”-prinsippene bør følges ved utbyggingen. 
• Barnehagens lydmiljø må tilfresdsstille NS175 klasse C. 

 
Det gis samtidig dispensasjon fra kravet om at barnehagens drikkevann må komme fra 
godkjent vannverk. Dispensasjonen gis med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern 
i barnehager og skoler §26, og gjelder til 31.12.2010. 

 
 



 
DKOM. 011/09: SØKNAD OM ENDRET ÅPNINGSTIDER FOR GATEKJØKKENET 
DAMLAS 
 
VEDTAK : 

 
Damlas gatekjøkken v/ styrer Ramazan Temur innvilges tillatelse til utvidet åpningstid 

 som følger: 
 Mandag, tirsdag, onsdag, torsdag og søndag fra kl 1000 – kl 2300. 
 Fredag og lørdag utvidt åpningstid fra kl 1000 – kl 0500 neste dag. 
 
 
 
DKOM. 012/09: PLANGODKJENNING AV BRAKKERIGG VESTMYRA 
SKOLESENTER - FORSLAG TIL VEDTAK 
 
VEDTAK : 

 
Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6. innvilges 
Vestmyra Skolesenter godkjenning for de framlagte planene, på følgende vilkår: 
 

• Brakkeriggens inngangsparti må bygges slik at en reduserer mulighetene for å dra 
inn med seg sand og skitt inn i bygningen. 

• Ventilasjonen må tilfredsstille normene i veiledningen til forskriftens §19. 
• Brakkeriggens lydmiljø må tilfredsstille NS8175 
• Brakkeriggens kunstige belysning skal tilfredsstille luxtabellen til Lyskultur. 

 
Godkjenningen er tidbegrenset til 31.12.2010 

 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
KOM-072/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/8275      
 Arkiv sakID.:   09/2209  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    073/09 KOMMUNESTYRE Dato:  24.09.2009 
 
 
 
REFERATSAKER I PERIODEN 
  
 
Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 09/5404 I 09/1505 09.06.2009 Salten 
kontrollutvalgsservice 

SAKSPROTOKOLL 
KONTROLLUTVALGET I 
FAUSKE - VURDERING AV 
KONTROLLUTVALGETS 
UTTALELSE TIL KOMMUNENS 
ÅRSREGNSKAP 2008 

 09/6419 I 05/3879 02.07.2009 Salten 
kontrollutvalgsservice 

PROTOKOLL FRA MØTE 
05.06.2009 - FAUSKE 
KONTROLLUTVALGSSERVICE 

 09/6250 I 03/4946 29.06.2009 Kommunal- og 
regionaldepartementet 

RUNDSKRIV NR H-08/09 OM 
IKRAFTSETTING AV 
ENDRINGER I 
KOMMUNELOVEN OG 
SVALBARDLOVEN 

 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Refererte dokumenter tas til orientering. 

 
 
KOM-073/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/8057      
  Arkiv sakID.:   09/2159  Saksbehandler:  Jonny Riise  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    068/09 FORMANNSKAP Dato:  16.09.2009 
 074/09 KOMMUNESTYRE  24.09.2009 
 
 
 
FORSKRIFTSENDRING LIKVIDITETSRESERVE - KONSEKVENSER FOR 
REGNSKAPET  
 
Vedlegg: Kopi § 7 i Regnskapsforskriften med endringer i 7. ledd 
 
Saksopplysninger: 
 
Kommunal- og regionaldepartementet har fastsatt endringer i regnskapsforskriften av 15.12.2000 
for kommuner og fylkeskommuner. Endringen innebærer at likviditetsreserven i 
balanseregnskapet opphører med virkning fra 01.01.2010. 
 
Likviditetsreserven er i dag en del av egenkapitalen i kommuner og fylkeskommuner, med en 
driftsdel og en investeringsdel. Likviditetsreserven har vært benyttet på flere måter. Dels har den 
kunnet bli brukt som et ordinært fond, dels har den blitt brukt til saldering av 
investeringsregnskapet og dels har den blitt brukt ved periodiseringsendringer / 
prinsippendringer i kommuneregnskapet.   
 
Etter gjeldende regnskapsforskrift er likviditetsreserven å regne som et ubundet fond på linje 
med disposisjonsfond og ubundet investeringsfond. Inntekter avsatt til likviditetsreserve er reelt 
sett frie midler for kommunen. En egen egenkapitalkonto for likviditetsreserve vil i seg selv ikke 
gi uttrykk for reelle likviditetsreserver. Den reelle likviditetsreserve vil kunne omfatte 
udisponerte midler på fond og eventuelle udisponerte mindreforbruk, og en må ta hensyn til 
prinsippendringer som er ført mot likviditetsreserven.  
 
Kommunal og regionaldepartementet har vurdert at det ikke er hensiktsmessig å videreføre 
dagens likviditetsreserve som egen konto under egenkapitalen og derfor opphører denne fra 1. 
januar 2010. Forskrift om årsregnskap og årsberetning for kommuner og fylkeskommuner ble 
derfor endret i 2008 og forskriftens § 7 fikk et nytt syvende ledd.  
 
Det følger av regnskapsforskriften § 7, syvende ledd at virkningen av regnskapsprinsipp i 2007 
og tidligere, som påvirker arbeidskapitalen, skal overføres fra likviditetsreserven (henholdsvis 
drift og investering) til konto for endring av regnskapsprinsipp senest ved årsavslutningen for 
2009 og opplyses om i note. Etter at prinsippendringer i 2007 og tidligere er skilt ut fra 
likviditetsreservens driftsdel og investeringsdel, skal resterende del av likviditetsreserven føres 
som bruk av likviditetsreserve og avsettes til henholdsvis disposisjonsfond og ubundet 
investeringsfond senest ved årsavslutningen for 2009. Det følger av samme paragraf at endring 



av regnskapsprinsipp i 2008 eller senere som påvirker arbeidskapitalen skal føres direkte mot 
konto for prinsippendringer fra og med 2008.  
 
Kommuneregnskapet følger anordningsprinsippet som sier at alle kjente utgifter, utbetalinger, 
inntekter og innbetalinger skal tas med i årsregnskapet for vedkommende år, enten de er betalt 
eller ikke når årsregnskapet avsluttes. Prinsippendringer oppstår når en endrer 
bokføringsprinsipp og går over fra å foreta bokføring av utgifter og inntekter det år de utbetales 
eller innbetales til å bruke anordningsprinsippet. Slike prinsippendringer har tidligere år vært 
bokført på konto for likviditetsreserve. 
 
I regnskapet pr. d.d. er følgende bokført under likviditetsreserve: 
 

• Likviditetsreserve drift       22 740.546,- 
• Likviditetsreserve investering    -28 914 654,- 
• Likviditetsreserve prinsippendring      -9 817 168,- 

Til sammen netto negativ likviditetsreserve  - 15 991 276,- 
 
 
Prinsippendringer (fra 2008 eller tidligere som skal overføres fra likviditetsreserve til konto for 
endring av regnskapsprinsipp) er: 

- feriepenger 1992 og 1994 
- momskompensasjon for 1999 utbetalt i 2001 
- endring av påløpte renter i 2001 (eller tidligere) 
- endring i føring av materiallager 
- -endring i periodisering toppfinansieringstilskudd ressurskrevende brukere 2008 

 
 
Som følge av regelendringen må det opprettes to nye konti for endring av regnskapsprisnipp i 
regnskapet: ”endring av regnskapsprinsipp drift” og ”endring av regnskapsprinsipp investering”. 
Gjeldende regelverk pålegger ikke inndekning av prinsippendringer som føres mot 
likviditetsreserven og som svekker denne. Departementet har derfor bestemt at det ikke skal 
budsjetteres med bruk av konto for prinsippendringer, og at det ikke skal foreta avsetninger til 
konto for prinsippendringer. Dette innebærer at en ikke kan regnskapsføre bruk eller avsetning til 
konto for prinsippendringer i drifts- eller investeringsregnskapet etter at delingen av 
likviditetsreserven er foretatt.   
 
 
Når prinsippendringer er overført til egne konti skal resterende beholdning på likviditetsreserve 
drift avsettes til/inndekkes fra disposisjonsfond og resterende beholdning på likviditetsreserve 
investering avsettes til / inndekkes fra ubundne investeringsfond. Dersom resterende 
likviditetsreserve er negativ etter utskilling av regnskapsprinsippene, skal en senest ved 
årsavslutningen for 2009 brukes av hhv. disposisjonsfond og/eller ubundet investeringsfond og 
avsette inntil likviditetsreserve er null.  
 
Dersom beløpet for investeringsdelen er negativt, kan en alternativt finansiere dette med bruk av 
lån. Dersom det ikke er tilstrekkelige midler til å føre resterende likviditetsreserve i null, skal det 
gjenværende beløp føres mot henholdsvis regnskapsmessig merforbruk eller udekket i 
investeringsregnskapet senest ved årsavslutningen for 2009. 
 
 



 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Under Fauske kommunes egenkapital, er følgende ført under likviditetsreserven: 
 
Konto 2.59.80.001Likviditetsreserve drift  
Denne delen av likviditetsreserven er positiv med 22 740 546,-. Av dette er -782. 830,- netto 
resultat av prinsippendringer i 2001 (renter, varelager og momskompensasjon) som altså skal 
overføres til egen konto for endring regnskapsprinsipp drift, resterende er resultat av tidligere års 
avsetning til styrking av likviditetsreserven. Etter korreksjon står vi igjen med 23 523 376,- som 
må benyttes til inndekking av akkumulert merforbruk drift pr. 31.12. 2008 (kr. 18 776 837,-), 
resterende kr. 4.746 539,- skal overføres til disposisjonsfond  
 
Konto 2.59.80.002Likviditetsreserve investering  
Bokført likviditetsreserve investering er negativ med 28 914 654,- og skyldes i sin helhet 
tidligere års salderinger av udekkede beløp i investeringsregnskapet. Beløpet foreslås inndekket 
med bruk av udisponert beløp investeringsregnskap 2008. 
 
Konto 2.59.80.012 Endring periodiseringsprinsipp 
Denne kontoen består av følgende to beløp: 
 
- endring av periodisering feriepenger 1994         11 489 168 
- prinsippendring toppfinansieringstilskudd ressurskrevende brukere 2008             -1 672 000 
  Saldo:                       9 817 168 
 
Beløpet er negativt og overføres ny konto for endring regnskapsprinsipp drift. 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret tar endringen i regnskapsforskriften og konsekvensene av dette til 
orientering. 

 
 
FOR-068/09 VEDTAK-  16.09.2009 

 
Regnskapssjef Jonny Riise orienterte. 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret tar endringen i regnskapsforskriften og konsekvensene av dette til 
orientering. 

 
 
KOM-074/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Regnskapssjef Jonny Riise orienterte. 
 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 



VEDTAK: 
Kommunestyret tar endringen i regnskapsforskriften og konsekvensene av dette til 
orientering. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Regnskapssjef    
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/7857      
  Arkiv sakID.:   09/2103  Saksbehandler:  Jonny Riise  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    069/09 FORMANNSKAP Dato:  16.09.2009 
 075/09 KOMMUNESTYRE  24.09.2009 
 
 
ØKONOMIMELDING 2/2009  
 
Vedlegg: 1 Kommunestyrets budsjettvedtak med statusgjennomgang 

2 Investeringsoversikt 
 
Sammendrag: 
 
Økonomimeldingen viser økonomisk status basert på kjente regnskapstall pr. 31. 08. 2009.   
 
Statusrapport i forhold til kommunestyrets budsjettvedtak vedlegges 
 
Rådmannens konstaterer at resultatenhetenes drift fortsatt er i ubalanse.  Utgiftene står ikke i 
forhold til inntektene. Når vi regner med stillingskutt og vakanser iverksatt i 2009, viser 
resultatenhetenes regnskapstall pr 31.08. at vi ligger an til et merforbruk for enhetene samlet sett 
i størrelsesorden 12-15 mil. ved årets slutt. 
 
Selv om lavere rente og avdragsnivå grunnet gunstig utvikling på rentenivået og endring av 
avdragsprofil på kommunens låneportefølje vil bidra til at regnskapet for kommunen som helhet 
vil komme bedre ut, må arbeidet som er igangsatt i 2009 med å få til varige kostnadsreduksjoner 
fortsette med full styrke. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
RESULTATVURDERING 
Utgangspunktet for arbeidet med kostnadskutt som ble igangsatt i 2009, var årsregnskapet for 
2008 som med tydelighet viste at driftsnivået i kommunen var for høyt i forhold til 
driftsinntektene. 
 
Rådmannen konkluderte ut fra framlagte tall i økonomimelding 1/2009 at kommunens økonomi  
fortsatt er ubalanse. Status pr. 31.08. 2009 bekrefter denne konklusjonen. Totalt sett viser 
regnskapstallene pr. 31.08.09, samt forventet utvikling resten av året, at driften på enhetene vil 
komme ut med merforbruk. Prognosen pr. 31.08 tilsier et merforbruk i størrelsesorden 12-15 
mill. i forhold til regulert budsjett. I dette tallet er iberegnet virkning av kostnadsreduserende 
tiltak/kutt. 
 



 
 
 
Oversikten ovenfor viser samlet status for resultatenhetene pr. 31.08. Hvis utviklingen fortsetter 
ut året vil enhetene ende opp med et merforbruk på ca 14 mill. Som tabellen viser er det et 
kraftig merforbruk på lønn som i hovedsak er årsaken til dette. 
I løpet av 2009 er det gjennomført tiltak for å redusere antall stillinger og dermed kostnadene. I 
tillegg er det igangsatt vakanse for en rekke stillinger. Dette omtales nærmere senere i 
meldingen. 
 
Til tross for de kostnadsreduserende tiltakene som er iverksatt, viser regnskapsstatus så langt og 
prognosen for resten av året altså en stor ubalanse i enhetenes drift. Dette understreker 
betydningen av at jobben med å få til varige kostnadsreduserende tiltak må fortsette med full 
styrke. 
 
Oversikten nedenfor viser avvik hittil i år forhold til periodisert budsjett på de største 
lønnspostene. 
 



 
 
Rådmannen ser med bekymring på merforbruket, og har høyt fokus på årsakene til dette. For 
neste års budsjett er et av rådmannens hovedmål å sørge for at forbruket på lønnsområdet holdes 
under kontroll. Som tiltak for å nå dette målet er det en forutsetning at lønnen er riktig beregnet. 
Alle enhetslederne har derfor fått pålegg om å gå nøye igjennom grunnlaget for årets budsjett og 
kvalitetssikre lønnsbudsjett i forhold til stillingshjemler.  
 
Rådmannen vil fremover fortsatt ha fokus mot forbedrede rutiner rundt økonomistyringen. Fast 
økonomirapportering til Formannskapet annen hver måned, gjennom korte og overordne 
rapporter er en av de planlagte endringene. Videre styrkes oppfølgingen av de enheter som 
trenger særlig støtte.  
 
Det er innført ny rutine for rapportering til rådmannen som vil gjøre det enklere  å hente ut 
overordnede tall for enhetene, samtidig som det gir rådmannen forbedret informasjon om den 
økonomiske utviklingen.  
 
I forhold til budsjett 2010 bør vi unngå budsjettposter i form av ”sekkeposter” på fellesområder. 
Det er meget viktig for en best mulig økonomistyring, at enhetenes budsjetter er mest mulig 
fullstendig og reelle.  Dette vil imidlertid bety at vi i budsjettet for 2010 sannsynligvis blir nødt 
til å foreta ytterligere utgiftsreduksjoner for å få budsjettet i balanse. 
 
LIKVIDET 
Kommunens grunnlikviditet er fortsatt svak. Rådmannen har for å spare renter på kassakreditt 
valgt å benytte innestående midler fra fjorårets ekstraordinære salgsinntekt og utbytte fra SKS til 
driften. Vi har dermed sluppet å trekke på kassakreditt store deler av året. Dette vil gi en netto 
besparelse fordi renten på kassakreditt er mye høyere enn renten på innskudd. 
 
RENTER OG AVDRAG 
Renteutgiftene for 2009 ble budsjettert med en anslått rente på 4,5%. I løpet av året har 
rentenivået falt betydelig, og vil medføre en besparelse i forhold til budsjett. Hvor mye avhenger 
selvsagt av utviklingen det siste kvartalet. 
 
Våren 2009 er det foretatt en restrukturering av størstedelen av kommunens låneportefølje. 10 
lån i Kommunekreditt er innløst og overført til Kommunalbanken. I tillegg er flere av tidligere 



lån i Kommunalbanken slått sammen. Et av resultatene av dette er en litt annen avdragsprofil på 
denne delen av porteføljen. For 2009 vil effekten bli noe lavere samlede avdrag i forhold til 
budsjettet. 
 
Rådmannen anslår ut fra forventet rentenivå resten av året at vi oppnår en besparelse på ca. 5 
mill netto på renter i forhold til budsjett, når vi tar hensyn til lavere innskuddsrente og redusert 
statlig rentekompensasjon. 
 
Som nevnt ovenfor vil omstruktureringen av låneporteføljen føre til noe lavere avdragsbelastning 
de kommende årene. Dette vil ha positiv effekt på likviditeten og vil også ha betydning for netto 
driftsresultat allerede i inneværende år. Redusert avdrag 2009 vil utgjøre ca. 10 mill. i forhold til 
budsjett.  Vi vil likevel være godt innenfor lovpålagt grense for årlig minimumsavdrag. 
 
UTBYTTE 
I budsjett 2009 var det budsjettert med 12,7 mil i utbytte fra selskaper. Status viser at vi vil får 
11,7 altså 1 mill mindre enn budsjettert 
 
SKATT OG RAMMETILSKUDD 
I forhold til budsjettering av skatt og rammetilskudd benyttes KS´s prognosemodell.  Når vi 
sammenligner budsjettert inntekts og formueskatt og rammetilskudd med KS-prognose pr august 
09, ligger vi an til å få ca. 500 000 kr mindre enn budsjettert. I Prognosen pr august er medregnet 
økt tilskudd i form av ”tiltakspakken” og kompensasjon for tapte skatteinntekter. 
 
EIENDOMSSKATT 
Etter at all eiendomsskatt for 2009 er oppkrevd viser regnskapet ca 1 mill mer enn budsjettert. 
 
STILLINGSKUTT 
Rådmannen har som tiltak for å redusere merforbruket på driften, pålagt driftsenhetene å kutte 
bemanningen med til sammen 31 årsverk. 
Status så langt i 2009 fremkommer av tabellen nedenfor: 
 



 
 
PÅLAGTE VAKANSER 
I hht. Kommunestyrets budsjettvedtak for 2009 ble enhetene pålagt vakansevurdering av ledige 
stillinger. Effekten av dette tiltaket utgjør så langt i år kr 1 350.000,-. 
 
RESULTATENHETENES RAPPORTERING 
Sentraladministrasjonen 
Status pr. 31.08 sammenlignet med periodisert budsjett viser at enheten ligger an til å gå i 
balanse. 
 
Enhet Bygg/eiendom/idrett: 
Totalt sett vil driften av enheten ut fra dagens prognoser gå i balanse.  Driften av Fauskebadet 
ligger dog betydelig utenfor den gitte driftsrammen – ca 0,7 mill kr. 
For inneværende år vil merforbruket kunne reduseres noe gjennom at det nå er anskaffet 
varmeisolerende dekke over varmebassenget. 
For neste driftsår vil dette få en større positiv effekt. Samtidig må ordningen med sommeråpent 
basseng revurderes. Erfaringene fra 2009 viser en nettoutgift for denne perioden på nærmere 0,3 
mill. kr. 
Fauske kommune mottok tilsagn om ekstraordinære vedlikeholdsmidler i 2009 med kr 
6.358.000,-. Kommunestyret har  vedtatt  en plan for hvordan midlene skal disponeres.  Pr 1.9. er 
status/ framdrift slik: 
 
Fauske idrettshall – tetting av tak  
Kostnad 1 320 000 som er 180 000 mindre enn antatt kostnad 
Oppdraget er under utførelse. 
 
Paviljongene 
Kostnad kr. 650 000.- som er 2 350 000 under tidligere antatt kostnad. Dette fordi omfanget av 
arbeidet er blitt redusert. 



Tekking av 2 tak er utført. 
Gjerde rundt paviljong 9 er satt opp. 
Sikkerhetstiltak er utført  
 
Adminstrasjonsbygget – vedlikehold av fasade 
Stipulert kostnad kr. 1 000 000 som er kr.500 000 høyere enn tidligere antatt.  
Tegning og beskrivelse under utarbeidelse  
Antatt igangsettelse av arbeider i oktober 
 
Samfunnshuset – innvendig vedlikehold av ungdomsklubben 
Uforandret stipulert kostnad kr 1 000 000  
Beskrivelse under utarbeidelse 
Antatt igangsettelse i oktober  
 
Valnesfjord barnehage - utbygging 
Stipulert kostnad kr.1 000 000,- som er kr.600 000 høyere enn tidligere antatt . Dette fordi det er 
planlagt utbygging istedenfor innvendig ombygging. 
Tegning og beskrivelse under utarbeidelse  
 
Helsetunet blokk d– maling utvendig 
Stipulert kostnad kr. 800 000.- som er 400 000 høyere enn tidligere antatt. 
 
Valnesfjord oppvekstsenter – div. tiltak  
Kostnad 400 000 kr.-  
Det gjenstår da ca 0,2 mill kr til uforutsette utgifter. 
 
Plan/utvikling, herunder Fauske Storkjøkken: 
En del endrede forutsetninger mht bortfall av budsjetterte leieinntekter, samt etterfakturering av 
festeavgifter påvirker enhetens økonomiske situasjon.  Dette skyldes forhold utenfor enhetens 
kontroll. 
 
Det vil bli satt inn tiltak for å sikre at de økonomiske rammene totalt sett vil holde. 
For Fauske storkjøkken ligger driftsutgifter/inntekter noe bedre an enn de siste 2 driftsårene.  I så 
måte en positiv utvikling, samtidig som det fortsatt er et klart avvik i forhold til budsjettrammen. 
I forbindelse med budsjettarbeidet for 2010 blir det en utfordring å få et mest mulig realistisk 
budsjett.  
 
Servicetorget: 
Driften så langt indikerer at de økonomiske rammene vil holde.   Det meldes ikke om avvik i 
driften i forhold til forutsatt aktivitet. 
 
VVA: 
Driften så langt følger de mål som var satt og holdes innenfor de økonomiske rammene som er 
gitt. 
 
Kultur  
Alle tilskudd til lag og foreninger er utbetalt. Forbruket ligger totalt  innenfor normalforbruk pr. 
august.  
 



Vestmyra barnehage 
 Har for stort forbruk på lønn, noe som vil kompenseres ved refusjoner fra Flyktningekontoret og 
ansvar 2000. For øvrig ligger inntektene godt over budsjettert beløp. 
 
Sulitjelma oppvekstsenter 
Høyt forbruk på lønn, vil i stor grad kompenseres ved økte sykepengeinntekter. Lønnsbudsjettet 
vil, som en følge av ressurstildelingen for 2009/2010, få en reduksjon på ca kr 300.000,-. 
 
Finneid nærmiljøsenter 
Ligger noe høyt på lønn, dette vil kompenseres ved økte sykepengeinntekter. Lønnsbudsjettet vil, 
som en følge av ressurstildelingen for 2009/2010, få en økning på ca kr 250.000,-. 
 
Hauan oppvekstsenter 
Skolen har inneværende skoleår én klasse mer enn tidligere siden elevene på 5.trinn ikke er 
overført til Vestmyra. Dette vil gi økte driftsutgifter som pr dd ikke er lagt inn i budsjettet. Av 
samme årsak vil lønnsbudsjettet få en økning på ca kr 420.000,-. Et noe høyt forbruk på lønn pr. 
august vil bli kompensert ved refusjoner fra Flyktningekontor og Ansvar 2000, samt økte 
sykepengeinntekter. 
 
Erikstad oppvekstsenter  
Ligger noe høyt på lønn, dette vil kompenseres ved økte sykepengeinntekter. Enheten vil få en 
uforutsett utgift knyttet til oppsigelse av leieavtale for barnehagelokaler, noe som vil 
kompenseres ved en innsparing i leieutgifter de neste årene. 
 
Vestmyra skolesenter 
 Noe høyt forbruk på lønn som vil kompenseres ved økte sykepengeinntekter. Ved 
ressurstildelingen for 2009/2010 ble enhetens lærer-ressurs kraftig redusert noe som gir en 
reduksjon i lønnsbudsjettet ca kr. 800.000,-. 
 
Valnesfjord oppvekstsenter 
 Lønnsutgiftene ligger for høyt, til tross for at sykepengeinntektene ligger på et forholdsvis lavt 
nivå. Øvrige inntekter ligger over budsjett. Lønnsbudsjettet vil, som en følge av 
ressurstildelingen for 2009/2010, få en liten økning på ca kr 50.000,-. 
 
Kosmo oppvekstsenter 
Utgiftene ligger godt innenfor budsjett, noe som blant annet skyldes vakanse i 
enhetslederstillingen i januar og februar. Fra august er bemanningen i barnehage redusert som 
følge av mange ledige barnehageplasser, dette vil føre til reduserte lønnsutgifter, men også 
reduserte inntekter knyttet til oppholdsbetaling og statstilskudd. Videre vil lønnsbudsjettet, som 
en følge av ressurstildelingen for 2009/2010, få en liten reduksjon på ca kr 50.000,-. 
 
Voksenpedagogisk senter 
Enheten har fra august økt aktivitet pga økning i elevtallet. Dette fører til økte lønnsutgifter, men 
også til økte inntekter i form av overføringer fra staten.  
 
Helsetunet 1 
Forsterket bemanning med ca 5 årsverk på grunn av merbelegg på 4 pasienter fram april 2009. 
Fra denne dato redusert til 3,27 årsverk i ekstra forbruk personell. Fra aug. 2009 er overbelegget 



på 3 pasienter og det vil muligens være mulig å redusere bemanning ytterligere i løpet av høsten.  
Det er budsjettert med ca. 800.000 for lite i t-trinn. 
 
Helsetunet 2 
Gjennomført nedbemanning med ca. 4,8 årsverk knyttet til enkeltpasient. Gjennomført reduksjon 
på skjermet enhet med 2,1 årsverk. I tillegg redusert faglederstilling med 40 %. Enheten har til 
tross for tiltakene et stort overforbruk og sliter med høyt sykefravær. Det vil bli gjennomfør 
evaluering av nedbemanning, samt ytterligere oppfølging av sykefravær. 
 
Distrikt Sulitjelma 
Økte lønnsutgifter på grunn av overbelegg med pasienter på Sagatun og ressurskrevende 
pasienter i hjemmetjenesten. Det gjennomføres en nedbemanning med 3,34 årsverk fra uke 40. 
Enheten har ikke fått tilført midler til ny sykepleierstilling, samt lønnet permisjon for utdanning. 
 
Distrikt Sentrum/Øst 
Noe høye lønnsutgifter på grunn av organisasjonsendring, hjemmetjeneste Valnesfjord inn i 
distrikt Sør/Øst. I miljø/aktivitetstjeneste er det bare lønnsutgiftene budsjettert. Enheten drives 
innenfor budsjettrammene. 
  
Distrikt Nord/Vest 
Økt bemanning på Paviljong for å drifte ressurskrevende pasienter.  Høyt sykefravær i sommer, 
mye bruk av overtid. 
 
Barne/familieenheten 
Økte utgifter til barnevern; tiltak og advokatutgifter. Familiesenteret drives innenfor rammene. 
Enheten har redusert bemanning med 1 årsverk 

 
Helse 
Lønnsutgiftene ligger noe høyt for enheten. Enheten har redusert med 0,75 årsverk 
 
Enhet miljø/habilitering 
Enheten varsler merforbruk i lønnsressurser knyttet til tilbud nye brukere. Det er bevilget 1,5 
mill. til dette formål, men tiltaket er ikke lagt inn i budsjettet. Det ble budsjettert med over  5 
mill. i statstilskudd, det for høyt estimert. 
Enheten skal kutte 1 årsverk 
 
NAV 

Det er knyttet stor spenning til utvikingen av sosialhjelpen sett i lys av finanskrise og økende 
arbeidsledighet. Tabellen over er supplert med øremerket overføring av KVP-midler som staten 
har tildelt Fauske. Dette er ikke lagt inn i budsjettet og dermed viser regnskapet et større 
merforbruk enn det reelle. Korrigert for dette er forbruket på ansvar 4410 pr 09.09.09 på 70 % av 
budsjettet.  
 
Regnskapet viser særlig en for høy andel av sosialhjelp utbetalt hittil i år (tjeneste 2810). Dette 
må sees i sammenheng med den sterke reduksjonen vi fikk på denne budsjettposten 
sammenlignet med 2008. Dette er en rettighetsbasert ytelse som det kan være vanskelig å forutsi. 
Fra vår side har vi drøftet denne utviklingen og vil så langt som mulig påse at alle andre 
muligheter (jobb og tiltak) er vurdert før utbetaling av sosialhjelp skjer.  
 



Selv om vi lykkes md å få flere på arbeidsmarkedstiltak og delvis i jobb vil mange ha behov for 
supplerende sosialhjelp (husleie, strøm mv).   
 
Prognose for hele året viser et merforbruk i størrelsesorden 1,5-2 mill. kr. 

 
Konklusjoner og oppsummering pleie/omsorg og helse: 
Enhetene innenfor områdene helse og omsorg har for høye utgifter i forhold til budsjett. Dette 
gjelder spesielt lønn og variable lønnsutgifter. Sykefraværet er svært høyt på enkelte enheter. 
Institusjonstjenesten sliter mer enn hjemmetjenesten med merforbruk og høyt sykefravær. Det er 
gjennomført nedbemanning med 18,77 årsverk av i alt 24 årsverk innenfor p/o, dette vil etter 
hvert gi seg utslag i regnskapet. 
 
 
 
VERDIENDRING FINANSIELLE PLASSERINGER OG PREMIEAVVIK PÅ PENSJON  
 
FINANSIELLE PLASSERINGER 
I forhold til bokført verdi ved årsskiftet er verdien økt med ca. 11 millioner pr. august 2009 jf. 
Tabell og figur under. 
 

Plassering Anskaffelses
kost 

31.12.2008 jan.09 feb.09 mar.09 apr.09 mai.09 jun.09 jul.09 aug.09 

Hjemfallsfond 
plassering Pareto 29 400 36 453 36 899 36 675 37 278 38 560 40 192 40 447 41 098 41 100 
Kvotekraft 
plassering Pareto 

20 000 18 119 18 319 18 251 18 508 18 951 19 539 19 749 19 929 20 014 

Hjemfallsfond 
plassering SB1 
Securities 13 300 15 407 15 091 14 884 15 097 15 445 16 113 16 105 16 473 16 819 
Kvotekraft 
plassering SB1 
Securities 20 000 15 912 15 573 15 253 15 474 15 902 16 899 16 906 17 271 17 669 

Kvotekraft 
plassering 
Storebrand 20 000 19 476 19 364 19 183 19 380 19 964 20 479 20 418 20 661 20 733 
  

Utvikling  
portefølje totalt 102 700 105 367 105 246 104 246 105 737 108 822 113 222 113 625 115 432 116 335 

 
 



 
 
Rådmannen hadde i økonomimelding 1/09 en grundig gjennomgang av regnskapsmessige 
føringer som påvirker netto driftsresultat og årsoverskudd/årsunderskudd, uten at dette medfører 
reelle pengestrømmer. Sagt på en annen måte forbedrer eller forverrer disse føringene 
kommunens resultat uten at kommunens realøkonomi endres. 
 
I fjor måtte kommunen kostnadsføre ca. 16 mill. kr som følge av verdireduksjon på finansielle 
plasseringer, noe som førte til et betydelig regnskapsmessig underskudd i regnskapet. 
I 2009 har utviklingen i aksjemarkedet har stort sett vært positiv. Forutsatt at denne utviklingen 
ikke snur vesentlig, vil vi ved årsavslutningen 2009 måtte inntektsføre verdiøkningen som 
inntekt i driften, altså med motsatt effekt i forhold til i fjor.  
 
Rådmannen understreker viktigheten av at slike regnskapsføringer ikke tas med i vurderingen av 
kommunens økonomiske status. 
 
PREMIEAVVIK PÅ PENSJON 
For 2009 vil det ut fra signalene fra pensjonsleverandørenes aktuarer måtte inntektsføres et såkalt 
positivt premieavvik på pensjon i størrelsesorden 3 mill. kr. 
 
I Fauske kommunes regnskap ligger det under kortsiktige fordringer et beløp på ca. 23 mill. 
Dette er summen av såkalte positive premieavvik på pensjon som er inntektsført i perioden 2002-
2008. Vanligvis har fordringer i balansen en verdi, og vil etter hvert som fordringen innfris 
medføre positive kontantstrømmer inn på kommunens bankkonti. Denne fordringen er imidlertid 
et resultat av rent tekniske føringer i regnskapet og bidrar ikke med en eneste krone til 
kommunens økonomi. 
 
Rådmannen anslår ut fra utviklingen til nå at verdiøkning på finansielle plasseringer samt økt 
positivt premieavvik vil ”forbedre” resultatet for 2009 med mellom 12 og 15 mill.  
Det blir meget viktig å holde disse rent regnskapstekniske inntektene utenfor når kommunens 
økonomiske status vurderes. 
 
AVVIKLING AV LIKVIDITETSRESERVE 



Når det gjelder likviditetsreserven som regnskapsbegrep og egen konto under egenkapitalen, vil 
denne etter endring i regnskapsforskriften opphøre fra 01.01. 2010. Rådmannen til egen sak, der 
de regnskapsmessige konsekvenser blir nærmere gjennomgått.  
 
 
 
OPPSUMMERING/KONKLUSJONER 

1. Som en konsekvens av sak vedr. avvikling av likviditetsreserven vil tidligere års 
merforbruk kr. 18 776 837,- blir slettet. 

 
2. Driften av enhetene er i ubalanse med ca. 14. mill. kr. pr. 31.08. 2009. 

 
3. Tiltak iverksatt som konsekvens av økonomimelding 1/2009 følges opp og videreføres. 

 
4. Netto innsparinger på nettoutgift renter og reduserte avdrag på lån skal inngå som 

dekning av merforbruk i resultatenhetenes drift. 
 

5. Investeringsbudsjettet reguleres for følgende: 
 

• Brakkereigg Vestmyra  kr.    925.000,- 
• Brakkerigg Erikstad   kr. 1.075.000,- 

 
Beløpende dekkes ved bruk av salgsinntekter fra avhending av kommunale eiendommer 2009. 
Utgifter knyttet til rassikring Bursi – Sulitjelma legges fram i egen sak. 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Økonomimelding 2/2009 tas til etterretning. 

 
2. Netto innsparinger på renter/avdrag skal inngå som dekning av merforbruk i 

resultatenhetenes drift. 
 

3. Investeringsbudsjettet reguleres for følgende: 
 

• Brakkerigg Vestmyra   kr.    925.000,- 
• Brakkerigg Erikstad   kr. 1.075.000,- 

 
Beløpende dekkes ved bruk av salgsinntekter fra avhending av kommunale eiendommer 
2009. 

 
 
FOR-069/09 VEDTAK-  16.09.2009 

 
Regnskapssjef Jonny Riise orienterte. 
 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 



1. Økonomimelding 2/2009 tas til etterretning. 
 

2. Netto innsparinger på renter/avdrag skal inngå som dekning av merforbruk i 
resultatenhetenes drift. 

 
3. Investeringsbudsjettet reguleres for følgende: 

 
• Brakkerigg Vestmyra  kr.    925.000,- 
• Brakkerigg Erikstad   kr. 1.075.000,- 

 
Beløpende dekkes ved bruk av salgsinntekter fra avhending av kommunale eiendommer 
2009. 

 
 
KOM-075/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Arve Rolandsen (AP) stilte spørsmål om egen habilitet (enhetsleder). 
Jan Harald Paulsen (AP) fratrådte også under habilitetsspørsmålet (enhetsleder). 
 
Rolandsen og Paulsen ble erklært inhabil etter forvaltningslovens § 6, 2. ledd med 17 mot 
12 stemmer. 
 
Arne B. Vaag (V) foreslo følgende tilleggsforslag på vegne av posisjonen (H, FRP, V, 
KRF og SP): 
Kommunestyret er bekymret over at administrasjonen ikke får kontroll over 
driftsutgiftene i kommunen. Kommunestyret ber rådmannen i førstkommende 
kommunestyre redegjøre nærmere for årsakene til dette og for hvilke tiltak rådmannen 
videre vil iverksette for å få driftsutgiftene i balanse med budsjett. 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo følgende endringsforslag til pkt. 1 i 
innstilling: 
1. Økonomimelding 2/2009 tas til orientering. 
 
Formannskapets innstilling pkt. 1 ble vedtatt med 18 mot 11 stemmer avgitt for AP’s 
forslag. 
Resten av formannskapets innstilling ble vedtatt med 22 mot 7 stemmer. 
Posisjonens forslag ble vedtatt med 18 mot 11 stemmer. 
 
VEDTAK: 

1. Økonomimelding 2/2009 tas til etterretning. 
 

2. Netto innsparinger på renter/avdrag skal inngå som dekning av merforbruk i 
resultatenhetenes drift. 

 
3. Investeringsbudsjettet reguleres for følgende: 

 
• Brakkerigg Vestmyra  kr.    925.000,- 
• Brakkerigg Erikstad   kr. 1.075.000,- 

 



Beløpende dekkes ved bruk av salgsinntekter fra avhending av kommunale eiendommer 
2009. 
 
Kommunestyret er bekymret over at administrasjonen ikke får kontroll over 
driftsutgiftene i kommunen. Kommunestyret ber rådmannen i førstkommende 
kommunestyre redegjøre nærmere for årsakene til dette og for hvilke tiltak rådmannen 
videre vil iverksette for å få driftsutgiftene i balanse med budsjett. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsledere    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjefer    
Personalsjef    
Regnskapssjef til videre forføyning    
Rådmann    
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VESTMYRA SKOLESENTER - UNGDOMSTRINNETS LOKALER  
 
Vedlegg: Klage, - avslag på dispensasjon 

Forskjellen på å stenge en skole og å ikke innvilge dispensasjon til videre drift 
Beskrivelse og tegning skole-paviljong 

 
Sammendrag: 
 
Vestmyra skolesenter avd. ungdomstrinnet fikk 05.03.09 avslag på sin søknad om dispensasjon 
fra ”Forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler”. Vedtaket ble påklaget og klagen 
er behandlet av Fylkesmannen i Nordland som i brev av 14.07.09 stadfester vedtaket om avslag 
på dispensasjon. 
 
Saksopplysninger: 
 
Vestmyra skolesenter, avd. ungdomstrinnet ble godkjent på vilkår 11.10.1999, og har i årene 
etter gjentatte ganger fått dispensasjon i påvente av utbedring og renovering av bygget. Det 
foreligger vedtak om renovering, men planene er stilt i bero i påvente av videre fremdrift i 
skolestruktursaken. 
Kommuneoverlegen er helt klar på at det ikke foreligger grunn til å stenge skolen. Til tross for at 
lokalene er i dårlig forfatning har kommuneoverlegen ingen dokumentasjon på at elever eller 
ansatte har blitt syke av forholdene.  
 
Dersom en skole ikke får dispensasjon, men det ikke foreligger et stengningsvedtak, kan skolens 
eier velge å drive skolen videre på eget ansvar. 
Fauske kommune har ingen alternative lokaler til ungdomstrinnets elever og det har derfor - i 
tiden fra avslaget ble mottatt – blitt arbeidet for å finne tiltak som kan gjøre eksisterende lokaler 
best mulig egnet til fortsatt drift.  
 
Følgende tiltak er satt i verk fra skolestart 2009: 

• Elevtallet er redusert ved å beholde 15 elever på 5.trinn i Hauan, samt fordeling av noen 
nye 1.klassinger på øvrige skoler. 

• Brakkerigg med rom for 2 klasser er satt opp utenfor skolen. 
• Egne ventilasjonsaggregat er satt inn i 2 klasserom med spesielt mye støy fra 

ventilasjonsanlegg. 
• Tavlebelysning er montert i alle klasserom. 
• Tilstrekkelig antall arbeidsplasser for ansatte er sikret ved å dele av personalrommet. 



• Lufterutiner vil bli innskjerpet, og elevene skal være mest mulig ute i friminuttene. 
 

Kommuneoverlegen har blitt brukt som rådgiver i denne prosessen og mener at de tiltak som er 
iverksatt er fornuftige og tilfredsstillende. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Iverksetting av tiltak er gjort i samråd med skolens ledelse og verneombud samt 
kommuneoverlegen, som alle har gitt uttrykk for at det som nå er gjort vil bedre forholdene 
betraktelig for brukerne av bygget.  
Kommunen har ingen alternative lokaler som vil kunne fungere bedre, og det vil derfor være den 
beste løsningen å drive ungdomsskolen videre i de eksisterende lokalene til tross for manglende 
dispensasjon. 
 
 
INNSTILLING: 

 
Kommunestyret godkjenner de tiltak som er iverksatt for å bedre inneklima ved 
Vestmyra skolesenter, ungdomstrinnet. 
Lokalene kan, slik de nå fremstår, benyttes til skoledrift til tross for manglende 
dispensasjon fra Forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler.  
Enhetsleder gis et særskilt ansvar for å melde fra dersom det oppdages avvik eller tegn på 
helsemessige plager som kan skyldes inneklimaet.  

 
 
DRIF-052/09 VEDTAK-  26.08.2009 

 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 3 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret godkjenner de tiltak som er iverksatt for å bedre inneklima ved 
Vestmyra skolesenter, ungdomstrinnet. 
Lokalene kan, slik de nå fremstår, benyttes til skoledrift til tross for manglende 
dispensasjon fra Forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler.  
Enhetsleder gis et særskilt ansvar for å melde fra dersom det oppdages avvik eller tegn på 
helsemessige plager som kan skyldes inneklimaet.  

 
 
AMU-021/09 VEDTAK-  01.09.2009 

 
Linda Salemonsen fremmet følgende tilleggspunkt til innstillingen på vegne av UNIO og 
LOK: 

1. Vestmyra Fase 2 må iverksettes umiddelbart, dette med bakgrunn i brev fra 
Fylkesmannen i Nordland, datert 14.07.09, som stadfester vedtaket om avslag 
på dispensasjon. 

2. AMU skal fortløpende orienteres om situasjonen ved Vestmyra skolesenter 
 
Ved votering ble innstillingen vedtatt med 6 mot 1 stemme 
 



Forslag til tilleggpunkt 1. fra UNIO og LOK ble enstemmig vedtatt 
Forslag til tilleggpunkt 2. fra UNIO og LOK ble enstemmig vedtatt 
 
 
ENDELIG VEDTAK-  AMU-021/09: 
 
1. Kommunestyret godkjenner de tiltak som er iverksatt for å bedre inneklima ved 

Vestmyra skolesenter, ungdomstrinnet. Lokalene kan, slik de nå fremstår, benyttes til 
skoledrift til tross for manglende dispensasjon fra Forskrift om miljørettet helsevern i 
barnehager og skoler. Enhetsleder gis et særskilt ansvar for å melde fra dersom det 
oppdages avvik eller tegn på helsemessige plager som kan skyldes inneklimaet.  

2. Vestmyra Fase 2 må iverksettes umiddelbart, dette med bakgrunn i brev fra 
Fylkesmannen i Nordland, datert 14.07.09, som stadfester vedtaket om avslag på 
dispensasjon. 

3. AMU skal fortløpende orienteres om situasjonen ved Vestmyra skolesenter 
 
 
KOM-076/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Arve Rolandsen (AP) stilte spørsmål med egen habilitet. 
Rolandsen ble enstemmig erklært inhabil etter forvaltningslovens § 6. 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) og Kristin Setså (H) fremmet AMU’s vedtak pkt. 2 
og 3. 
 
Driftsutvalgets innstilling pkt. 1 ble vedtatt med 23 mot 7 stemmer. 
AP/H’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Kommunestyret godkjenner de tiltak som er iverksatt for å bedre inneklima ved 

Vestmyra skolesenter, ungdomstrinnet. Lokalene kan, slik de nå fremstår, benyttes til 
skoledrift til tross for manglende dispensasjon fra Forskrift om miljørettet helsevern i 
barnehager og skoler. Enhetsleder gis et særskilt ansvar for å melde fra dersom det 
oppdages avvik eller tegn på helsemessige plager som kan skyldes inneklimaet.  

2. Vestmyra Fase 2 må iverksettes umiddelbart, dette med bakgrunn i brev fra 
Fylkesmannen i Nordland, datert 14.07.09, som stadfester vedtaket om avslag på 
dispensasjon. 

3. AMU skal fortløpende orienteres om situasjonen ved Vestmyra skolesenter 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder Vestmyra skolesenter    
Kommunalsjef til videre forføyning    
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FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN FOR MOURKIVATNET  
 
Vedlegg: Plankart med bestemmelser. Oversiktskart i målestokk 1:100000 og 1:10000 
 
Sammendrag: 
 
1. gangs behandling. 
 
Statskog SF fremmer forslag til reguleringsplan for Mourkivatnet. Planområdet ligger ved 
Mourkivatnet, ca.1 mil sørøst for Sulitjelma. 
 
Hensikten med planarbeidet er å fastslå lovlig plassering og bruk av eksisterende bygninger i 
området. Det fastsettes også plassering av to ubebygde tomter som ble lagt inn i naustplan 
(ikke reguleringsplan) fra 1980-tallet utarbeidet av A/S Sulitjelma Gruber. 
 
Planområdet eies av Statskog SF med punktfeste for nausttomtene. 
 
Planforslaget inneholder følgende arealformål: 

1. Byggeområder: Naust. 

2. Spesialområder: Friluftsområde på land, friluftsområde i sjø. 

 
I kommuneplanens arealdel er området lagt ut som LNF-område, hvor utbygging ikke er 
tillatt. Kommuneplanens arealdel er inne i en rulleringsprosess der angjeldende område 
foreslås lagt ut som byggeområde for fritidsbebyggelse, naust. Her ligger krav om 
reguleringsplan. Foreliggende planforslag er dermed i tråd med føringer lagt i 
rulleringsprosessen. 
 
Det er gjort en vurdering på risiko- og sårbarhet for området gjennom følgende sjekkliste: 
 
NATUR- OG MILJØFORHOLD 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Jord-/leire-/løsmasseskred Nei  
Kvikkleire, ustadige 
grunnforhold   

Nei  

Steinras, steinsprang Nei  
Is-/snøskred Nei  
Kjente historiske skred, 
utbredelse 

Nei  



Flomfare Ja NVE viser i oppstartinnspill til at Lomivatnet er 
regulert og at det kan oppstå høyere vannstand enn 
HRV. Ettersom Muorkivatnet ligger kun 4 m høyere 
enn Lomivatnet ved normalvannstand, kan høy 
vannstand i Lomi hindre avløp fra Muorkivatnet.  
I planforslaget er område for naust planlagt på 
flomsikker grunn og er trukket bort fra vatnet etter 
nærmere vurdering. 
 

Springflo Nei  
Flomsonekart, historiske 
flomnivå 

Nei  

Sterkt vindutsatt, storm/orkan 
etc. 

Nei  

Mye nedbør Nei  
Store snømengder Nei  
Radon Nei  
Annet… Nei  
 
 
DRIKKEVANN OG ANDRE BIOLOGISKE RESSURSER 
Forhold/uønskede hendelse Ja/Nei Vurdering 
Utbyggingsplaner (boliger, fritidsbebyggelse, 
næring /industri, infrastruktur etc.) i nærheten av: 

- drikkevannskilder, nedbørsfelt, grunnvann  
- landbruksareal 
- oppdrettsanlegg m.m. 

Vurdere nødv. tiltak, båndlegging etc. 

Nei  

 
 
VIRKSOMHETSBASERT SÅRBARHET 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Brann/eksplosjon ved industrianlegg Nei  
Kjemikalieutslipp o.a. forurensning Nei  
Olje-/gassanlegg Nei  
Lagringsplass for farlige stoffer for 
eksempel industrianlegg, havner, 
bensinstasjoner, radioaktiv lagring 

Nei  

Høyspentledninger Nei  
Anlegg for deponering og 
destruksjon av farlig avfall 

Nei  

Strålingsfare fra div. installasjoner Nei  
Gamle fyllplasser Nei  
Forurenset grunn og sjøsedimenter, 
endret bruk av gamle industritomter 

Nei  

Militære og sivile skytefelt Nei  
Dumpeområder i sjø Nei  
 
 
INFRASTRUKTUR 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Vil utilsiktet/ukontrollerte hendelser 
som kan inntreffe på nærliggende 
transportårer utgjøre en risiko for 
området? 

Nei  



- hendelser på veg 
- hendelser på jernbane 
- hendelser på sjø/vann 
- hendelser i luften 

Veger med mye transport av farlig gods Nei  
Ulykkesbelastede veger Nei  
Støysoner ved infrastruktur Nei  
 
 
STRATEGISKE/SÅRBARE OBJEKTER 
Objekter som kan være særlig utsatt for sabotasje/terror, og/eller er sårbare i seg selv og 
derfor bør ha en grundig vurdering. 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Sykehus/helseinstitusjon Nei  
Sykehus/omsorgsinstitusjon Nei  
Skole/barnehage Nei  
Flyplass Nei  
Viktig vei/jernbane Nei  
Jernbanestasjon/bussterminal Nei  
Havn Nei  
Vannverk/kraftverk Nei  
Undervannsledninger/kabler Nei  
Bru/demning Nei  
  
Rådmannen konkluderer med at det ikke finnes kjente forhold/hendelser, verken naturlige 
eller menneskeskapte, som virker inn på arealbruken i planområdet. 
 
Fra ca. midten av juli måned er en anleggsvei farbar for bil frem til Lomivatnets 
”Fagerlibukta”. Fra P-plassen er det ca. 1 times gange til naustområdet ved Mourkivatnet. I 
vinterhalvåret passerer scooterløypa på vei over til Sverige. Det er imidlertid ikke avklart om 
den vil opprettholdes.   
 
Som følge av kraftutbygging og regulering av Lomivatnet ble en rekke naust ved Lomi gjort 
ubrukelige. Til erstatning godkjente bygningsrådet i 1977 et nytt naustområde ved 
Mourkivatnet. Det var da en forutsetning at naustene skulle bygges etter forhåndsgodkjente 
typetegninger. 
Til 1980 var det gitt 19 byggetillatelser ut i fra Statskogs egne opplysninger. 
 
I forbindelse med en søknad om kombinert hytte/naust ble det gjennomført befaring fra 
kommunen. Kommunen holdt fast ved at dette kun skulle være naust og at det ikke var tillatt 
med en beboelsesdel. Kommunen ba naustbygger fjerne beboelsesdelen og vedkommende 
fikk ved Lensmannen beskjed om å rive sitt ulovlige bygg. Senere mottok kommunen et brev 
som sa at hyttedelen var revet, etter pålegget. Kommunen foretok ikke befaring i ettertid. 
 
Daværende eier i området; Sulitjelma Gruber skrev i forbindelse med denne saken brev til 
hytteeier for å støtte hans bygging av hyttedel, dat. 15.04.1980. Der vises det til at de finner 
det rimelig at vedkommende får bygge naust med beboelsesdel, ettersom dette skal være en 
erstatning for lignende naust som måtte rives ved Lomivatn etter reguleringen. Det er kjent at 
grunneier mente at naustene kunne inneholde beboelsesdel. 
 



Over tid har naustene utviklet seg til å inneha en beboelsesdel, uten at dette har vært tatt opp, 
foruten ved overnevnte sak. Både Fauske kommune og ny eier, Statskog SF, har vært kjent 
med forholdene. 
 
Varsel om oppstart av planarbeidet ble annonsert 23.06.07.  
Etter at varsel om oppstart av planarbeidet ble kunngjort er følgende forhåndsmerknader fra 
offentlige høringsinstanser og berørte parter innkommet: 
 
Innspill fra Fylkesmannen i Nordland, 10.07.07. 
Er positiv til reguleringsarbeidet, og forventer at dagens situasjon med hensyn på hvilken 
tilstand og bruk naustene har avklares i det videre planarbeidet. Går i mot at det reguleres inn 
fritidsboliger i området, da dette er klart i strid med nasjonal hyttepolitikk. Regulering til 
fritidsboliger kan medføre innsigelse fra Fylkesmannen. Viser også til St. meld. Nr.21 (2004-
05) angående hvor utbygging ikke bør skje. Mener fritidsbebyggelse kan generere økt 
motorferdsel, da området ligger mer enn 2,5 km fra vinterbrøyta veg. Anbefaler at arbeidet 
begrenses til å klargjøre dagens situasjon og rydde opp i eventuelle uregelmessigheter. 
Generell kommentar angående Risiko- og sårbarhetsanalyseer (ROS). 
 
Vurdering: Reguleringsplanen er ment å klargjøre tillatt bruk av naustene. Rådmannen viser 
til risiko- og sårbarhetsvurdering ovenfor.  
 
Innspill fra Norges vassdrags- og energidirektorat, 11.07.07. 
Viser til at Lomivatnet er regulert og at det kan oppstå høyere vannstand enn HRV. Ettersom 
Muorkivatnet ligger kun 4 m høyere enn Lomivatnet ved normalvannstand, kan høy 
vannstand i Lomi hindre avløp fra Muorkivatnet. NVE forutsetter at hytter planlegges på 
flomsikker grunn og de trekkes bort fra vatnet slik at de ikke fortrenger brukere av vatnet og 
vassdraget. Naust bør fortrinnsvis bygges samlet i grupper og at det tas hensyn til 
vannstigning ved flom og lignende. 
 
Vurdering: Statskog har forsøkt å få kontakt med alle nausteiere. Noen ga tilbakemelding med 
ønske om å flytte naustene. Dette er tatt inn i planforslaget. 
 
Innspill fra Nordland fylkeskommune, kultur- og miljøavdelingen, 20.07.07. 
Ingen registrerte verneverdige kulturminner i planområdet. Generelle planfaglige innspill. 
 
Vurdering: Tas til etteretning. 
 
Innspill fra Reindriftsforvaltningen i Nordland,13.08.07. 
Har ingen motforestillinger mot at det settes i gang reguleringsplanarbeid. Det bør være et mål 
at det gjennom bestemmelsene til planen settes klare regler for størrelse, form og innhold m.v. 
av naustbebyggelsen i området. 
 
Vurdering: Tas til etteretning. 
 
Innspill fra Sametinget, 21.09.07. 
Kjenner ikke til at det er registrert automatisk fredete kulturminner i det aktuelle området. Gir 
endelig uttalelse når planen legges ut til offentlig ettersyn. 
 
Vurdering: Tas til etteretning. 
 



Innspill fra Ole Haldorsen, 17.08.07. 
På grunn av vannregulering måtte de flytte naustet fra Lomi. Har ofte vært plaget av flommen 
om våren som har vasket unna pillarer og med vann i naustet. Ønsker å få flytte naustet for å 
unngå problemet. 
 
Vurdering: Naustet er foreslått flyttet i samsvar med eiers ønske. 
 
Statskog v/ Arne Bordi har forsøkt å få kontakt med alle nausteierne. Noen har uttrykt ønske 
om flytting av eksisterende naust og ut i fra dette har han laget et kart over ønsket plassering. 
Planforslaget har lagt dette kartet til grunn. 
Det er foretatt befaring og innmåling av eksisterende bygninger (mars 2007). 
 
For identifisering og situasjonsbeskrivelse av naustene er registrering ”Nausttomter ved 

Muorkivatnet”, utført av R. A. Erikstad i juni 2006, brukt. I bestemmelsenes § 2.1 er det 
opplistet naust som kan erstatte naust som forutsettes fjernet. Disse kommer av undersøkelsen 
Statskog gjennomførte. Når det gjelder N8 (nr.7 i situasjonsbeskrivelsen) er nytt naust 
allerede bygd, men det gamle er ennå ikke fjernet. 
 
I starten av arbeidet med reguleringsplanen ble det diskutert å regulere bygningene med 
formål hytter, ettersom det i mange tilfeller er dagens situasjon. Etter uttalelse fra 
Fylkesmannen og vurderinger internt i Statskog, ønsket Statskog å holde fast ved at dette 
fortsatt skal være naust. Festekontrakter viser klart at det ikke er gitt tillatelse til innredning av 
fritidsboliger, el.. Ut i fra tidligere eiers aksept/tillatelse til beboelsesdel i naustene, mener 
Statskog at det åpnes for 1/3 beboelsesdel i naustene. 
 
Planforslaget viderefører at det kun er naust som tillates bygd i området. Samtidig kan 
eksisterende bruk og bygninger videreføres selv om det ikke ligger innenfor bestemmelsene, 
men om det skal foretas endringer, må reguleringsbestemmelsene følges. 
 
Planforslaget har vært til intern behandling i kommunen, bl.a. hos barnas representant og 
representantene for miljø/friluft.  
Ingen merknader herfra. 
 
Konsekvensutredningsplikten er vurdert, jfr. Forskrift om konsekvensutredninger (T-1446). 
Rådmannen kan ikke se at foreliggende planforslag faller inn under denne. 
 
Rådmannen anbefaler å legge foreliggende planforslag ut til offentlig ettersyn. 
 
INNSTILLING : 

 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-1, pkt. 2, legges forslag til 
reguleringsplan for Mourkivatnet ut til offentlig ettersyn. 

 
 
PLUT-021/09 VEDTAK-  17.03.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 



Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-1, pkt. 2, legges forslag til 
reguleringsplan for Mourkivatnet ut til offentlig ettersyn. 

 

NYE OPPLYSNINGER I SAKEN 
 
2. gangs behandling. 
 
Det fremmes forslag til reguleringsplan for Muorkivatnet. 
 
Planforslaget har følgende dokumentasjon: 
 

1. Plankart i målestokk 1:1500 med bestemmelser. 
 
Reguleringsplanen har ligget ute til offentlig ettersyn i perioden 31.03 – 01.05.09. Det er 
innkommet 9 uttalelser til planforslaget. Ingen innsigelser. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Hver enkelt merknad er innført enten i sin helhet (angitt ved ”nnnnn”) eller som komprimert 
utdrag og deretter er det gjort en vurdering/anbefaling vedr. problemstillingen slik den 
fremstår. 
 
 
Merknad fra Fylkesmannen i Nordland. 
 
”Det går fram at hensikten med planarbeidet er å fastslå lovlig plassering og bruk av 

eksisterende bygninger i området. I tillegg legges det ut 2 tomter for naust i henhold til 

tidligere naustplan. 

 

Det er i utgangspunktet positivt at det nå legges fram en reguleringsplan for å legalisere og 

klargjøre arealdisponeringen i området. Vi merker oss videre som vesentlig at planforslaget 

ikke omfatter hytteformål, jf. ovennevnte innspill herfra. 

 

Vi kan ha en viss forståelse for at bestemmelsene her åpner for at 1/3 av naustet kan innredes 
som et sted for overnatting på inntil 7 m

2
. Vi kan imidlertid vanskelig se at en eventuell aksept 

fra grunneier for at naustene skal kunne inneholde en slik beboelsesdel kan oppfattes som 

grunnlag for å føre opp bygninger i området som først og fremst synes å være fritidsbolig.  

 

Etter pbl § 93 første ledd bokstav c må ikke ”bruksendring eller vesentlig utvidelse eller 

vesentlig endring…” av tidligere bruk av en bygning forekomme uten etter søknad og 

nødvendig tillatelse. Det bør ikke være lettere å få tilgivelse enn tillatelse, noe som vil kunne 

oppfattes å være tilfelle dersom bestemmelsenes § 2.1.vedtas slik den foreligger.   

 

Regjeringen har, gjennom St.mld. nr. 26 (2006-2007), signalisert at det er behov for en mer 

offensiv, helhetlig og langsiktig arealpolitikk i og langs vassdrag. Kommunene oppfordres her 

eksplisitt til å sikre friluftsliv i vassdragsnaturen gjennom innføring av byggeforbud i 50-100-

metersbeltet langs innsjøer og vassdrag. Dette er også framhevet i veileder T-1450 om 

planlegging av fritidsbebyggelse. Etter vår vurdering vil hytter ha en betydelig større 

privatiserende effekt enn naust, og er følgelig lite ønsket i dette området. Jf. for øvrig 

innspillet herfra av 10.07.2007 til planarbeidet.  



 

Første del av bestemmelsenes § 2.1 bør derfor tas ut, slik at planen ikke legaliserer alle 

former for eksisterende størrelse og utforming. Når det gjelder kommunens videre oppfølging 

viser vi til kap. XIX i gjeldende plan og bygningslov og kap 32 i plan- og bygningslov 

gjeldende fra 01.07.2009. Vi minner i denne sammenhengen om at kommunen skal føre tilsyn 

med at plan- og bygningslovgivningen følges, jfr. plan- og bygningslovens § 10-1.”  
 

Vurdering/anbefaling: Fylkesmannen bemerker det som vesentlig at planforslaget ikke 
omfatter hytteformål.  
Rådmannen presiserer at det kun er naust som tillates bygd i området. Samtidig kan 
eksisterende bruk og bygninger videreføres selv om det ikke ligger innenfor bestemmelsene. 
Skal det foretas endringer eller at bygninger for eksempel blir totalskadet av brann, må 
reguleringsbestemmelsene følges. 
 
Å pålegge eksisterende bygninger revet som ikke blir i tråd med vedtatt reguleringsplan (jfr. 
pbls § 10-1 og kap XIX) anses av rådmannen som en svært vanskelig og tidkrevende prosess 
med den bakgrunn etableringen i området har skjedd. Et slikt pålegg vil høyst sannsynlig 
havne i rettssystemet. 
 
Rådmannen anser derfor at et vedtak av foreliggende planforslag vil være et godt 
styringsverktøy i forhold til plan- og bygningsloven for fremtiden og videre utvikling i 
naustområdet i Muorki.  
Alternativet blir sannsynligvis at trenden der nausteiere endrer bygninger uten at kommunen 
involveres videreføres.  
 
Rådmannen anbefaler derfor at bygningsmassen i dette området ”fryses” ved å opprettholde 
foreliggende planforslag.  
 
Merknad fra Nordland fylkeskommune. 
”Fylkeskommunen er myndighet for å ivareta kulturminner i arealplanleggingen, i henhold til 

Lov om kulturminner av 1978 og Plan- og bygningsloven av 1985. 

 

Planforslaget er sjekket mot våre arkiver. Så langt en kjenner til, er planforslaget med 

foreslått arealdisponering ikke i konflikt med kjente verneverdige kulturminner. Alle 

kulturminner er imidlertid ikke registrert. Fylkeskommunen vil derfor vise til tiltakshavers 
aktsomhets- og meldeplikt dersom en under markinngrep skulle støte på fornminner, jf. 

kulturminnelovens § 8 andre ledd. Dersom det under arbeidet skulle oppdages gamle 

gjenstander, ansamlinger av trekull eller unaturlige/uventede steinkonsentrasjoner, må 

Kulturminner i Nordland underrettes umiddelbart. Det forutsettes at nevnte pålegg bringes 

videre til dem som skal utføre arbeide i marken.” 
 

Vurdering/anbefaling: Når det gjelder kulturminner viser rådmannen til bestemmelsenes 
pkt. 4.1. Ellers ingen merknader.  
 
 
Uttalelse fra Reindriftsforvaltningen Nordland. 
”Saken har vært forelagt Balvatn reinbeitedistrikt og de er ikke kommet med noen merknader. 

Reindriftsforvaltningen har ingen merknader til planforslaget.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader.  



 
 
Uttalelse fra Frode Andersen. 
”Har en del ubesvarte spørsmål angående forslag til reguleringsplan for Muorkivannet. 

 

§3 – Spesialområder 

3.1 Friluftsområde på land, FRL1. 

Skulle gjerne ha hatt mer informasjon om hva dette innebærer. Har søkt på kommunens, 

Statsskog, Miljøverndep. og direktoratet for naturforvaltningens sine nettsider og finner ikke 

noe der om det. 

 

3.2 Friluftsområde på vann, FRV1. 

Samme gjelder her. 

 

Kan vi bruke båt med motor innenfor denne sone, eller er det sånn at vi må ro 1,5-2km før vi 

kan ta motoren i bruk og det samme tilbake.? (Som sikkert alle vet er jo dette ganske 

uforsvarlig på så store fjellvann). 

 

Kan det kjøres snøskuter i slike områder. Tenker da på turistløypa. Hvordan blir det da hvis 

turistløypa blir permanent? Skal den legges ut på usikker is eller i verste fall ut i elveutløpet? 

 

Hvilke konsekvenser vil vi som brukere av disse områdene få? Er det sendt ut samme 

informasjon til næringslivet i Sulitjelma som lever av turisme? 

 

Håper med dette å få svar på disse spørsmål. Har ingenting i mot at vi har både 

nasjonalparker og vernesoner (friluftsområder). Men synes at vi må ha områder der vi kan 

bevege oss på, både med og uten motor.” 
 
Vurdering/anbefaling: I utgangspunktet vises det til bestemmelsenes pkt. 3.1 og 3.2. 
Reguleringsformålet friluftsområde på land eller vann etter plan- og bygningsloven (pbl) § 25 
nr.6 (gammel lov) brukes for store sammenhengende områder utenfor tettsteder som benyttes 
til friluftsliv, og hvor friluftsinteressene er eller vil være mer tungtveiende enn for eksempel 
landbruks- og skogbruksinteressene. I disse områdene kan det for eksempel 
opparbeides/vedlikeholdes stier og skiløyper med enkel standard. 
 
Motorferdsel i friluftsområdene reguleres av Lov om motorferdsel i utmark.  
 
Foreliggende planforslag med reguleringsformålet friluftsområde legger derfor i 
utgangspunktet ingen føring for motorferdsel eller endringer i forhold til dagens praksis/bruk. 
  
Generelt kan det gis bestemmelser vedr. landbruk, for eksempel om transportopplegg i 
forbindelse med skogsdrift. I bestemmelsene kan det også fastsettes at plassering av 
campingvogner eller liknende ikke skal være tillatt.  
Det er ikke behov å ta inn slike bestemmelser i foreliggende planforslag. 
 
Næringslivet i Sulitjelma er ikke varslet særskilt med eget brev. Saken er annonsert til 
offentlig ettersyn i avisene og har bl.a. ligget til offentlig ettersyn på biblioteket i Sulitjelma. 
Rådmannen anser derfor at informasjonsplikten er oppfylt, jfr. pbls § 12-10.  
 
  



 
Felles merknad fra nausteierne Odd Sandslett, Frode Andersen, Kjell Misvær, Vidar 
Pettersen, Egil Antonsen, Terje Kristoffersen, Rune Haldorsen, Knut Fossum, Terje 
Kristoffersen og Knut Jordbro. 
”Har mottatt Reguleringsplan for Muorkivatnet. Etter § 2 henvises det til at utedo ikke er 

tillatt og eksisterende frittliggende utedo må fjernes av eier. 

 

Utedoene som står i dag ble bygd opp da naustene ble bygd for ca. 20 år siden. Det er 3-4 

brukere av hvert do og det er vel en mer miljøvennlig innretning, enn at hvert naust skal ha 

hvert sitt bio-do. 

 

Vi henstiller at de få nåværende utedo får beholdes. På samme eksisterende grunnlag som 

naustene får beholdes i sin nåværende størrelse.”  
 
Vurdering/anbefaling: De fleste innpill/merknader som fremkommer i høringsrunden setter 
fokus på bestemmelsen om at eksisterende utedo i området skal fjernes av eier, jfr. 
bestemmelsenes pkt. 2.1, tredje avsnitt. 
 
På plankartet er det vist 8 eksisterende utedo som foreslås revet (kryss på bygning). 
 
Med bakgrunn i det som fremkommer i merknadene vurderer rådmannen at det kan virke noe 
strengt og ubegrunnet å pålegge fjerning av eksistrende utedo der hvert utedo til dels brukes 
av 3-4 nausteiere. 
Rådmannen ønsker likevel på sikt å styre toalettløsning inn i naustbygningene. 
 
I samråd med Statskog SF anbefaler rådmannen følgende endring i 
reguleringsbestemmelsenes § 2, pkt. 2.1, tredje avsnitt: Det er ikke tillatt med innlagt vann. 

Som toalett skal fortrinnsvis bio-do, eller lignende, med lukket system, brukes. Toalettavfall 

graves ned på et egnet sted, unna vann og vannsig. Nye naust som ikke kan benytte 

eksisterende utedo skal plassere toalett inne i naustet. 

Eksisterende utedo kan opprettholdes og vedlikeholdes i sin nåværende størrelse og 

utforming. Det tillates ikke oppført nye utedo. Utvendige farger på kledning skal være matte 

og helst i mørk farge. Tak må ikke være blankt eller ha lysreflekterende overflate. 

    
Endringen i bestemmelsene anses som mindre endring, jfr. pbls § 12-14. 
 

 
Merknad fra Fred Nystad. 
”Viser til høringsutkast for reguleringsplan §2 pkt. 2.1 tredje avsnitt, der det henvises til 

forslag om forbud mot utedo. Dette vil jeg protestere på med følgende erfaring/argument.   

 

Vi har hatt naustet i 30 år, og de første 10 årene uten utedo. Dette førte til at det ble mye 

blindskiting rundt overalt i nærmeste terreng. Det var ikke mulig å lette på en stein uten at det 

var en lort der. 

 

De fleste naustene består bare av et rom, og det er urealistisk å tro at en skal spise, sove, 

slappe av og samtidig gjøre sitt fornødne i samme rom. 

 

Utedoene er kanskje ikke særlig pene, men nødvendig så lenge det skal oppholde seg folk der. 

 



Hvis folk skal kunne nyte dette vakre området, må det ikke være utgriset med avføring under 

hver stein. Derfor håper jeg at denne protesten kan taes til følge og at fornuften seirer til gavn 

for den enkelte og naturen.” 
 
Vurdering/anbefaling: Rådmannen viser til vurdering/anbefaling ovenfor, under felles 
merknad fra nausteierne Odd Sandslett m.fl..  
 
 
Merknad fra Terje Kristoffersen. 
”Har naust ved Mourkivatnet, på 18 kvm. Startet sommeren 2008 forandring på naustet. 

 

Har festet påler og bygd ramme for påbygg på ca. 10 kvm. 

Materialene ligger klar på fjellet. 

 

Går ut fra at påbegynte forandring sidestilles med ferdige prosjekter før den nye 

reguleringsplanen trer i kraft. Ettersom start tidspunktet mitt var innenfor deres aksept. 

 

Total skisse på prosjekt kan sendes inn. 

 

Naustet vil totalt bli 28 kvm, og takkonstruksjonen vil være i henhold til den nye 

reguleringsplanen. 

 

Vil bli ferdigstilt sommeren 2009.” 
 
Vurdering/anbefaling: Etter et planvedtak i denne saken må alle nausteiere innenfor 
reguleringsområdet forholde seg til det. 
 
 
Merknad fra Odd Sandsleth. 
”Har mottatt Reguleringsplan for Muorkivatnet. Etter § 2 henvises det til at utedo ikke er 

tillatt og eksisterende frittliggende utedo må fjernes av eier. 

 

Utedoene som står i dag ble bygd opp da naustene ble bygd for ca. 20 år siden. Det er 3-4 

brukere av hvert do og det er vel en mer miljøvennlig innretning enn at hvert naust skal ha 

hvert sitt bio-do. 
 

Jeg henstiller at de få nåværende utedo får beholdes. På samme eksisterende grunnlag som 

naustene får beholdes i sin nåværende størrelse.”  
 
Vurdering/anbefaling: Rådmannen viser til vurdering/anbefaling ovenfor, under felles 
merknad fra nausteierne Odd Sandslett m.fl.. 
 
 
Merknad/protest fra Egil Setså. 
”Jeg finner ut i fra det foreliggende forslag, ikke å kunne akseptere reguleringsplan for 

Muorkivatnet. 

 

Sulitjelma Gruber AS/ Fauske kommune aksepterte tidlig på 80 tallet at 1/3 av naustarealet 

kunne nyttes til beboelsesdel i naustene. Dette ble akseptert av de første nausteiere som 

etablerte seg. 



 

At senere nausteiere har tatt seg til rette og bygd hytter, er en situasjon som har vært kjent i 

mange år, også hos nåværende eier. 

 

Det blir derfor urimelig, ut i fra et likhetsprinsipp på markedsverdi av hytter/naust, samt 

komfort, at en pålagt flytting, det vil si de eiere som har etterkommet opprinnelige forskrifter, 

fortsatt må bibeholde tidligere ordning, uten å få den samme mulighet til å oppgradere 

standarden til hytter. 

 

Jeg mener det ikke er mulig å gjøre denne forskjellsbehandling av leietakere innen samme 

byggefelt, hvor de som har tatt seg til rette skal premieres og de som har vært lojale ovenfor 

forskrifter og eiere, skal bli taperne. 

Fylkesmannens bekymring om økt motorferdsel kan ikke være avhengig om 3-4 naust blir 

oppgradert til hytter. 

I tillegg går løypetraseen mellom Sverige og Norge bare 50 meter fra sentrum av nevnte 

byggefelt, så argumentet om økt motorferdsel, er ikke til stede. 

 

Videre reagerer jeg på at utedassene må fjernes. Det var en kamp for å få tillatelse til å bygge 

dem, fordi ”forståsæ-påere” mente det var bedre å tilgrise omgivelsene med skit. 

Hva er forskjellen, å sitte på en utedass fremfor et bio-dass i hytta/naustet, og grave ned 

produktet i naturen, ser jeg liten forskjell på. 

Hvis forslaget om bio-dass er knyttet til det estetiske, må det heller stilles krav til utformingen 

på utedassen.” 
 
Vurdering/anbefaling: Planforslaget viderefører at det kun er naust som tillates bygd i 
området. Samtidig kan eksisterende bruk og bygninger videreføres selv om det ikke ligger 
innenfor bestemmelsene, men om det skal foretas endringer eller at bygning blir skadet, må 
reguleringsbestemmelsene følges. 
 
Det vises for øvrig til vurdering/anbefaling under Fylkesmannen i Nordland ovenfor.  
 
Når det gjelder utedo viser rådmannen til vurdering/anbefaling ovenfor, under felles merknad 
fra nausteierne Odd Sandslett m.fl.. 
 
 
NY INNSTILLING: 
 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven §12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Muorkivatnet. 
 
Det tas inn følgende endring i reguleringsbestemmelsenes § 2, pkt. 2.1, tredje avsnitt: 
Det er ikke tillatt med innlagt vann. Som toalett skal fortrinnsvis bio-do, eller 

lignende, med lukket system, brukes. Toalettavfall graves ned på et egnet sted, unna 

vann og vannsig. Nye naust som ikke kan benytte eksisterende utedo skal plassere 

toalett inne i naustet. 

Eksisterende utedo kan opprettholdes og vedlikeholdes i sin nåværende størrelse og 

utforming. Det tillates ikke oppført nye utedo. Utvendige farger på kledning skal være 

matte og helst i mørk farge. Tak må ikke være blankt eller ha lysreflekterende 

overflate. 

 



 Endringen i bestemmelsene anses som mindre endring, jfr. pbls § 12-14. 
 
 Plankartet endres tilsvarende. 
 
 
PLUT-056/09 VEDTAK-  08.09.2009 

 
Ronny Borge (H) stilte spørsmål med egen habilitet (Svigerfar hadde gitt uttalelse og 
eier et naust ved Mourkivatnet.) 
Borge ble enstemmig erklært habil. 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven §12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Muorkivatnet. 
 
Det tas inn følgende endring i reguleringsbestemmelsenes § 2, pkt. 2.1, tredje avsnitt: 
Det er ikke tillatt med innlagt vann. Som toalett skal fortrinnsvis bio-do, eller 

lignende, med lukket system, brukes. Toalettavfall graves ned på et egnet sted, unna 

vann og vannsig. Nye naust som ikke kan benytte eksisterende utedo skal plassere 

toalett inne i naustet. 

Eksisterende utedo kan opprettholdes og vedlikeholdes i sin nåværende størrelse og 

utforming. Det tillates ikke oppført nye utedo. Utvendige farger på kledning skal være 

matte og helst i mørk farge. Tak må ikke være blankt eller ha lysreflekterende 

overflate. 
 
Endringen i bestemmelsene anses som mindre endring, jfr. pbls § 12-14. 
 
Plankartet endres tilsvarende. 

 
 
KOM-077/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt 
 
VEDTAK: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven §12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Muorkivatnet. 
 
Det tas inn følgende endring i reguleringsbestemmelsenes § 2, pkt. 2.1, tredje avsnitt: 
Det er ikke tillatt med innlagt vann. Som toalett skal fortrinnsvis bio-do, eller 

lignende, med lukket system, brukes. Toalettavfall graves ned på et egnet sted, unna 

vann og vannsig. Nye naust som ikke kan benytte eksisterende utedo skal plassere 

toalett inne i naustet. 

Eksisterende utedo kan opprettholdes og vedlikeholdes i sin nåværende størrelse og 

utforming. Det tillates ikke oppført nye utedo. Utvendige farger på kledning skal være 

matte og helst i mørk farge. Tak må ikke være blankt eller ha lysreflekterende 

overflate. 

 



Endringen i bestemmelsene anses som mindre endring, jfr. pbls § 12-14. 
 
Plankartet endres tilsvarende. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
Utskrift sendes:     
Plansjef til videre forføyning    
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REGULERINGSPLAN FOR RV 80 SANDVIKA - SAGELVA. PÅKLAGING  
 
Vedlegg: Viser til tidligere vedlagt reguleringsplan og merknadsbehandling fra Statens vegvesen. Klage til 

Fylkesmannen i Nordland ved brev av 09.07.09 fra Statens vegvesen, datert her 14.07.09. Varsel 
om oppstart av reguleringsarbeid på Kistrand ved brev av 25.01.08. Brev av 04.06.09 fra A/S 
Salten Kartdata. Brev fra Ildrid Torvik, datert her 17.06.09. 

 
Sammendrag: 
 
Forslag til reguleringsplan for rv.80 Sandvika – Sagelva ble vedtatt (egengodkjent) i 
kommunestyret den 22.06.09, sak 059/09. 
 
Innen påklagingsfristen i.h.t. plan- og bygningsloven (pbl) §1-9 er det innkommet 1 påklaging på 
kommunestyrevedtaket. 
 
Klagen fremsettes av Statens vegvesen og rådmannen viser til vedlagt brev av 09.07.09. 
 
Rådmannen tar påklagingen til etteretning og er i hovedsak enig i de vurderinger som gjøres av 
Statens vegvesen.  
 
Enten må kommunestyret godkjenne reguleringsplanforslaget slik det foreligger eller så må 
planforslaget returneres Statens vegvesen til ny behandling, jfr. pbl §§ 12-12 og 12-14. 
De endringer som ligger i forannevnte vedtak anses ikke som mindre endringer, jfr. pbl § 12-14. 
 
En utvidelse av planområdet med henvisning til kart fra A/S Salten Kartdata omfatter, som 
kommentert i klagebrev, bl.a. kjøreveg, parkeringsplass, gangveg og naustområde.   
 
En promenade (gangveg) på sjøsiden av jernbanen vil ikke ha behov for en utvidelse av 
planområdet som vist i omtalte kart. 
 
Med utgangspunkt i likebehandling av berørte grunneiere i denne saken så vurderer også 
rådmannen at omtalte forhold på sjøsiden av jernbanen bør avklares i det private 
reguleringsforslaget for Kistrand som det er varslet oppstart på.  
Fremmes dette private planforslaget til behandling i kommunen vil et vedtak i kommunestyret 
høyst sannsynlig foreligge i god tid før evnt. anleggsstart på rv.80 som antydet i 2012. 
 
Det vedtatte private reguleringsforslaget vil da legge føring for om overskuddsmasser fra 
veganlegget kan benyttes på sjøsiden av jernbanen.  



 
Statens vegvesen har som nevnt i sin plan bl.a. lagt til rette for kjøreadkomst over ny 
rv.80/jernbanen til eksisterende naustområde og planlagt båtutsett ved Kløftervollen. 
 
Rådmannen finner grunn til å vurdere ordlyden i forannevnte vedtak på nytt og anbefaler at 
planutvalget/kommunestyret vurderer saken på nytt før evnt. saken oversendes Fylkesmannen i 
Nordland som klagesak. 
 
Utfra en totalvurdering fremmer rådmannen ny innstilling som angitt nedenfor. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Rv.80 Sandvika – Sagelva. 
 
Utvidelse av planområdet som vist på vedlagte kart fra A/S Salten Kartdata, datert 
04.06.09, bør avklares i den private reguleringsplanen for Kistrand som det er varslet 
oppstart på 25.01.08. 
 
I forbindelse med at veistrekningen Sagelva – Nordvik på riksveg 80 skal utbedres 
henstiller Fauske kommune om at veimyndighetene vurderer å gjøre strekningen til en 
”nullvisjonsstrekning”, for å ytterligere opparbeide seg kunnskap om hvilke tiltak som 
kan hindre ulykker med alvorlige personskader eller dødsfall som følge. En særlig fokus 
bør legges på forholdene til motorsyklistene, og kommunestyret ber veimyndighetene å 
vurdere kriteriene for ”Nullvisjonsvei for MC” innarbeidet i planarbeidet. 
 

 
 
PLUT-057/09 VEDTAK-  08.09.2009 

 
Innstillingen ble vedtatt md 8 mot 1 stemme. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNSTYRE: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Rv.80 Sandvika – Sagelva. 
 
Utvidelse av planområdet som vist på vedlagte kart fra A/S Salten Kartdata, datert 
04.06.09, bør avklares i den private reguleringsplanen for Kistrand som det er varslet 
oppstart på 25.01.08. 
 
I forbindelse med at veistrekningen Sagelva – Nordvik på riksveg 80 skal utbedres 
henstiller Fauske kommune om at veimyndighetene vurderer å gjøre strekningen til en 
”nullvisjonsstrekning”, for å ytterligere opparbeide seg kunnskap om hvilke tiltak som 
kan hindre ulykker med alvorlige personskader eller dødsfall som følge. En særlig fokus 
bør legges på forholdene til motorsyklistene, og kommunestyret ber veimyndighetene å 
vurdere kriteriene for ”Nullvisjonsvei for MC” innarbeidet i planarbeidet. 

 
 
KOM-078/09 VEDTAK-  24.09.2009 



 
Leif Lindstrøm (FRP) stilte spørsmål om egen habilitet. 
Lindstrøm ble enstemmig erklært inhabil etter forvaltningslovens § 6, 1. ledd. 
 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Rv.80 Sandvika – Sagelva. 
 
Utvidelse av planområdet som vist på vedlagte kart fra A/S Salten Kartdata, datert 
04.06.09, bør avklares i den private reguleringsplanen for Kistrand som det er varslet 
oppstart på 25.01.08. 
 
I forbindelse med at veistrekningen Sagelva – Nordvik på riksveg 80 skal utbedres 
henstiller Fauske kommune om at veimyndighetene vurderer å gjøre strekningen til en 
”nullvisjonsstrekning”, for å ytterligere opparbeide seg kunnskap om hvilke tiltak som 
kan hindre ulykker med alvorlige personskader eller dødsfall som følge. En særlig fokus 
bør legges på forholdene til motorsyklistene, og kommunestyret ber veimyndighetene å 
vurdere kriteriene for ”Nullvisjonsvei for MC” innarbeidet i planarbeidet. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Plansjef til videre forføyning    
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REVIDERING AV GODTGJØRELSESREGLEMENTET - FAUSKE KOMMUNE  
 
Vedlegg: 1. Gjeldende godtgjørelsesreglement 

2. Forslag til nytt godtgjørelsesreglement 
 
Sammendrag: 
 
I Kommunestyret 27.05.09 oppnevnte man et godtgjørelsesutvalg som fikk i oppgave å legge 
frem et revidert godtgjørelsesreglement. Godtgjørelsesreglementet har ikke vært revidert/endret 
siden 9. desember 2003, med unntak av en mindre endring 27. mai 2008. Dette til tross for at det 
i reglementet § 9.4 står at reglementet revideres i forbindelse med de årlige lønnsoppgjør. 

Utvalget konstaterer derfor at satsene ikke har blitt regulert på 5,5 år.    
 
Utvalget finner det ikke mulig å foreslå en regulering av satsene under § 3.3 til og med § 3. 6 
som tar høyde for å dekke opp lønnsutviklingen som har vært de siste 5,5 år. Man foreslår 
imidlertid at de nevnte satser reguleres i 2009 i forhold til lønnsutviklingen i KS området i 2008.  
I tillegg har man foreslått en del endringer/tilpassninger i nytt forslag til reglement. Disse 
endringer/tilpassninger i godtgjørelsesreglementet er skrevet i kursiv og understreket. 

Dette gjelder: 
- Avlønning av varaordfører 
- Møtegodtgjørelse kontrollutvalg 
- Legitimert tapt arbeidsfortjeneste 
- Ulegitimert tapt arbeidsfortjeneste 
- Telefongodtgjørelse 
- Overformynderiet 
- Forliksrådets medlemmer 
- § 9.3 og § 9.4 

 
Økte kostnader som følge av disse endringer/tilpassninger er vanskelig å anslå. Det vil først 
fremkomme når 2009 regnskapet gjøres opp. Utvalget foreslår at økte kostnader i 2009 dekkes 
innenfor formannskapets konto. Midler avsatt til formannskapets disposisjon.   
 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret vedtar det fremlagte reviderte godtgjørelsesreglement. Økte kostnader i 
2009 dekkes innenfor formannskapets disposisjonskonto. 

 



 
KOM-079/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Arne B. Vaag (V) foreslo på vegne av godtgjørelsesreglementet: 
Kommunestyret vedtar det framlagte reviderte godtgjørelsesreglement med følgende 
endring: 
I § 9.4, 2. setning skal § 3.3 endres til § 3.2. 
Økte kostnader i 2009 dekkes innenfor formannskapets disposisjonskonto. 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo følgende endringsforslag i § 7, punkt 7.1: 
Leder hovedutvalg og gruppeleder – inntil kr. 10.000,- pr. år 
 
V’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
AP’s forslag ble forkastet med 21 mot 10 stemmer. 
Innstillingen med endring ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret vedtar det fremlagte reviderte godtgjørelsesreglement med følgende 
endring: 
I § 9.4, 2. setning skal § 3.3 endres til § 3.2. 
Økte kostnader i 2009 dekkes innenfor formannskapets disposisjonskonto  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/5408      
   Arkiv sakID.:   09/1506  Saksbehandler:  Ingrid K. Alterskjær  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    007/09 ELDRERÅDET Dato:  17.06.2009 
 080/09 KOMMUNESTYRE  24.09.2009 
 
 
 
ÅRSMELDING FAUSKE ELDRERÅD  
 
Vedlegg: Utkast til årsmelding 
 
Sammendrag: 
 
Vedlagt ligger utkast til årsmelding for 2008 fra Fauske Eldreråd utarbeidet av nestleder i 
samarbeid med sekretær for utvalget 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
 Foreliggende utkast til Årsmelding 2008 fra Fauske Eldreråd godkjennes 

 
 
ELD-007/09 VEDTAK-  17.06.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
KOM-080/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Foreliggende utkast til Årsmelding 2008 fra Fauske Eldreråd godkjennes. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Eldrerådet    
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/7548      
   Arkiv sakID.:   09/2012  Saksbehandler:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    081/09 KOMMUNESTYRE Dato:  24.09.2009 
 
 
 
VALG AV STYRE TIL FAUNA KF 2009  
 
Vedlegg: K-sak 131/08 
 
Sammendrag: 
 
Det vises til kommunestyresak 131/08. Styre i Fauna KF består av: 
 

Styremedlemmer Varamedlemmer 
 
Tove Eli Buschmann, styreleder (2 år) 

 
Stein Mørtsell (2 år)   

 
Mona Elisabeth Myhre Pedersen, nestleder (1 år) 

 
Elisabeth Langeland (1år) 

 
Sølvi Tønder Leirvik (2 år) 

 
Iren Nyseth Tverå (2 år) 

 
Størker Bjørnstad (2 år) 

 
Torvald Bie (2 år) 

 
Geir Wenberg (1 år) 

 
Øyvind Tvedt (1 år) 

 
Følgende er på valg: 

• Mona Elisabeth Myhre Pedersen, nestleder 
• Geir Wenberg, medlem 
• Elisabeth Langeland, varamedlem 
• Øyvind Tvedt, varamedlem 

 
Øyvind Tvedt har gitt melding om at han ikke ønsker gjenvalg. 
 
Det bes om at kommunestyret fortar valg av 2 medlemmer og 2 varamedlemmer for en periode 
på 2 år til styre i Fauna KF. 
 
 
KOM-081/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Arne B. Vaag (V) foreslo på vegne av posisjonen: 
Som styremedlemmer til Fauna KF gjenvelges for 2 ny år: 
1. Mona Elisabeth Myhre Pedersen (nestleder) 
2. Geir Wenberg 



Som varamedlem for nr.1 gjenvelges for 2 år: 
- Elisabeth Langeland 
Som varamedlem for nr. 2 velges for 2 år: 
- Asbjørn Lorentzen 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo: 
Varamedlem: Sigmund Normann 
 
Mona Elisabeth Myhre Pedersen ble enstemmig valgt. 
Geir Wenberg ble enstemmig valgt. 
Vara for Wenberg: Elisabeth Langeland ble enstemmig valgt. 
Vara for Pedersen: Asbjørn Lorentzen ble valgt med 25 mot 5 stemmer avgitt for 
Sigmund Normann. 
 
VEDTAK: 
Som styremedlemmer til Fauna KF gjenvelges for 2 ny år: 
1. Mona Elisabeth Myhre Pedersen (nestleder) 
2. Geir Wenberg 
Som varamedlem for nr.1 gjenvelges for 2 år: 
- Elisabeth Langeland 
Som varamedlem for nr. 2 velges for 2 år: 
- Asbjørn Lorentzen 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Asbjørn Lorentzen Hauanvn. 7 8200 FAUSKE 
Elisabeth Langeland Gamle Kongsvei 46 C 8020 BODØ 
Fauna KF Postboks 23 8201 FAUSKE 
Geir Wenberg Kvitlyngvn. 36 8200 FAUSKE 
Mona Elisabeth Myhre Pedersen Kvitlyngvn. 8 8200 FAUSKE 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/7328      
  Arkiv sakID.:   09/1971  Saksbehandler:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    065/09 FORMANNSKAP Dato:  31.08.2009 
 082/09 KOMMUNESTYRE  24.09.2009 
 
 
 
SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - STEINAR ENGEN  
 
Vedlegg: Søknad om fritak 

Oversikt over verv 
 
Sammendrag: 
 
Steinar Engen har søkt om fritak fra politiske verv grunnet flytting til Bodø. 
 
Etter kommunelovens § 15.1 trer den som taper valgbarheten til et folkevalgt organ i 
valgperioden, endelig ut av dette. Hvis vedkommende flytter tilbake innen 2 år, har han rett og 
plikt til å tre inn i vervene igjen. 
 
Etter kommunelovens § 16 vil varamedlemmer i kommunestyre tre inn i vedkommendes sted i 
den nummerorden de er valgt. 
I driftsutvalget skal det velges nytt varamedlem. 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Steinar Engen innvilges fritak fra sine politiske verv i Fauske kommune. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for SV rykker opp en plass. 
 
2. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 
varamedlem: 

• Paul Stien, Tortenveien 6, 8215 Valnesfjord 
 
3. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 1. varamedlem i driftsutvalget: 

• ................................... 
 
 
FOR-065/09 VEDTAK-  31.08.2009 

 
Jørn Stene (FL) foreslo i pkt. 4: 
Lise Bikset. 
 



Innstillingen og FL’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET 
1. Steinar Engen innvilges fritak fra sine politiske verv i Fauske kommune. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for SV rykker opp en plass. 
 
3. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 
varamedlem: 

• Paul Stien, Tortenveien 6, 8215 Valnesfjord 
 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 1. varamedlem i driftsutvalget: 

• Lise Bikset, Stokland, 8215 Valnesfjord 
 
 
KOM-082/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Steinar Engen innvilges fritak fra sine politiske verv i Fauske kommune. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for SV rykker opp en plass. 
 
3. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 
varamedlem: 

• Paul Stien, Tortenveien 6, 8215 Valnesfjord 
 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 1. varamedlem i driftsutvalget: 

• Lise Bikset, Stokland, 8215 Valnesfjord 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
Utskrift sendes:     
Lise Bikset Stokland 8215 VALNESFJORD 
Steinar Engen Bankgt. 39 8005 BODØ 
Paul Stien Tortenvn. 6 8215 VALNESFJORD 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/7541      
  Arkiv sakID.:   09/2010  Saksbehandler:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    073/09 FORMANNSKAP Dato:  16.09.2009 
 083/09 KOMMUNESTYRE  24.09.2009 
 
 
 
SUPPLERINGSVALG ETTER UTFLYTTING - INGE KARLSEN  
 
Vedlegg: Oversikt over verv 
 
Sammendrag: 
 
Inge Karlsen har gitt melding om at han meldt permanent flytting til Thailand. 
 
Etter kommunelovens § 15.1 trer den som taper valgbarheten til et folkevalgt organ i 
valgperioden, endelig ut av dette. Hvis vedkommende flytter tilbake innen 2 år, har han rett og 
plikt til å tre inn i vervene igjen. 
 
Etter kommunelovens § 16 vil varamedlemmer i kommunestyre tre inn i vedkommendes sted i 
den nummerorden de er valgt. Regie Sjø Jodal står etter valget som vararepresentant foran Silje 
Ingebrigtsen. Ved siste supplering var hun ikke valgbar, ettersom hun foretok revisjon for 
kommunen. Nå har hun skiftet stilling og er valgbar. Hun rykker derfor inn som varamedlem før 
Silje Ingebrigtsen. 
I plan- og utviklingsutvalget og i styre for Sulitjelmabanens fond skal det velges nytt 
varamedlem. 
 
INNSTILLING : 

 
1. Inge Karlsen innvilges fritak fra sine politiske verv i Fauske kommune. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for V rykker opp en plass. 
 
2. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 5. 
varamedlem: 

• Regie Sjø Jodal, Ternevn. 16, 8200 Fauske 
 
3. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 2. varamedlem i plan- og 
utviklingsutvalget: 

• ................................... 
 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 3. varamedlem i styre for 
Sulitjelmabanens fond: 

• ................................... 



 
 
FOR-073/09 VEDTAK-  16.09.2009 

 
Arne B. Vaag (V) foreslo: 
2. 5. vara rykker opp 
3. Inger Synnøve Karlsen 
4. Sigurd Refvik 
 
Innstillingen med V’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Inge Karlsen innvilges fritak fra sine politiske verv i Fauske kommune. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for V rykker opp en plass. 
 
2. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 5. 
varamedlem: 

• Regie Sjø Jodal, Ternevn. 16, 8200 Fauske 
 
3. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 2. varamedlem i plan- og 
utviklingsutvalget: 

• Inger Synnøve Karlsen, Finneidgt. 32, 8210 Fauske 
 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 3. varamedlem i styre for 
Sulitjelmabanens fond: 

• Sigurd Refvik, Vollgt. 19, 8200 Fauske 
 
 
KOM-083/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Inge Karlsen innvilges fritak fra sine politiske verv i Fauske kommune. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for V rykker opp en plass. 
 
2. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 5. 
varamedlem: 

• Regie Sjø Jodal, Ternevn. 16, 8200 Fauske 
 
3. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 2. varamedlem i plan- og 
utviklingsutvalget: 

• Inger Synnøve Karlsen, Finneidgt. 32, 8210 Fauske 
 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt 3. varamedlem i styre for 
Sulitjelmabanens fond: 

• Sigurd Refvik, Vollgt. 19, 8200 Fauske 
 



 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Inge Karlsen 389/10 Moo 10, soi 15, Tappraya 

Road, Nongprue,Banglamung, 
20260 Chonbury, Thailand 

  

Inger Synnøve Karlsen Finneidgt. 32 8210 FAUSKE 
Regie Sjø Jodal Ternevn. 16 8200 FAUSKE 
Rådmannen    
Sigurd Refvik Vollgt. 19 8200 FAUSKE 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   09/8273      
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Sak nr.:    084/09 KOMMUNESTYRE Dato:  24.09.2009 
 
 
 
VALG AV REPRESENTANT TIL INTERIMSTYRE KLUNGSET LEIR  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Varaordfører orienterte i formannskapsmøte 31.08.2009 etter møte med forsvarsministeren. Det 
ble bedt om utsettelse på salg av Klungset leir. Forsvarsministeren ba om noe mer konkret fra 
kommunen.  
Det bør i denne sammenheng nedsettes et interimstyre for Klungset leir. Enhetsleder Stig 
Løvseth bør være kommunens representant. 
 
INNSTILLING : 

 
Som Fauske kommunes representant i interimstyret for Klungset leir velges enhetsleder 
Stig Løvseth. 

 
 
KOM-084/09 VEDTAK-  24.09.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Som Fauske kommunes representant i interimstyret for Klungset leir velges enhetsleder 
Stig Løvseth. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder Stig Løvseth    
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


